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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA TRENTA-U
D’OCTUBRE DE  DOS MIL ONZE

A la vila de Roses  (Girona), el 31 d’octubre de 2011

Quan són les 16:00 hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
del senyor, Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president de la corporació, el ple de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha
repartit.

Són presents en el moment de començar la sessió:
Sra. Montserrat Mindan i Cortada Primer  tinent d'alcalde
Sr. Manel Escobar Yegua Segon tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Ripoll i Cayuela Tercer tinent d’alcalde
Sr. Ángel Tarrero González Quart tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Cinquè tinent d’alcalde
Sr. Josep Ma. Mas Blanch i Ponce Sisè tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Useros i Moyano Setè tinent d’alcalde
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Regidor
Sr. Ambrosio Martínez i Olivares Regidor
Sr. Carlos López Expósito Regidor
Sra. Magda Casamitjana Aguilà Regidora
Sr. Carles Ferrer Casademont Regidor
Sra. Imma Carrion Ferrer Regidora
Sr. Francisco Martínez Pérez Regidor
Sra. Francisca Guijarro Muñoz Regidora
Sr. David Beltran Blanco Regidor
Sr. Francesc Giner i Ballesta Regidor
Sra. Ma. Àngels Arjona Crusellas Regidora

S’incorporen a la sessió:
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora, en el punt número 2, quan són
les 16:01 hores.

Sr. Sr. Agustí Donat Romañach Regidor, en el punt número 16 de precs i
preguntes, quan són les 17:13 hores.

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcalde  ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es
prenen  els acords que  es detallen.
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01.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ANTERIOR:

− Ordinària del dia 26 de setembre de 2011
− Extraordinària del dia 26 de setembre de 2011
− Extraordinària del dia 24 d’octubre de 2011

Fe d’errates

− Sessió ordinària del dia 26 de setembre de 2011

1. En el punt número 3 on es va tractar la proposta relativa a l’acció investigadora
corresponent a la titularitat de les finques adjacents a l’església de Santa Maria de
Roses i l’existència d’un vial que la voreja, s’incorpora una intervenció del senyor
Francisco Martinez, del Grup Municipal Socialista-PM,  que no havia quedat
reflectida a la redacció de l’acta i que és la següent:

“INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.- S’alegra d’aquesta resolució i diu que aquest va ser un
expedient iniciat per l’antic equip de govern, més que res, amb la intenció que les
persones que viuen allà no estiguin contínuament amb aquesta espasa de Demòcles
de què passaria amb aquest carreró. Per tant, estan totalment a favor.
En representació del seu grup, manifesta que no els cal votació ".

2. A la transcripció del punt número 10 de Precs i Preguntes, consta que el senyor Marc
Danés va dir: “Demana i agrairia, ja que ell és molt correcte i ha estat molt silenciós
mentre els altres regidors parlaven i quan ell parla la gent també guardés silenci”.
Hauria de dir:”,,, i ha estat molt silenciós mentre els altres parlaven i que quan ell
parla ...”

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar les
actes tal com han estat redactades incorporant les modificacions que consten a la fe
d’errates.

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Diu que abans de continuar amb un punt molt important que és la presa de
possessió del nou regidor, vol manifestar en el ple que, igual que s’alegren dels èxits
esportius de les persones més o menys vinculades al poble de Roses o dels èxits artístics
de persones que són de Roses, avui hem de manifestar la nostra felicitació. Proposa que
manifestem la nostra felicitació a En Jordi Nicolau que, amb quaranta-dos anys, ha estat
nomenat adjunt a la direcció de la Caixa a nivell nacional i proposaria en el ple, fer-li arribar
la nostra felicitació i desitjar-li molts èxits a la seva carrera.

La senyora Casamitjana diu que s’afegeix a la felicitació i que ja ho ha fet personalment.
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L’alcalde diu que també ho ha fet personalment, alguns de nosaltres ho hem fet
personalment i va bé que ho fem d’aquesta manera.

02.- PRESA DE POSSESSIÓ DEL REGIDOR DAVID BELTRAN BLANCO DEL GRUP
MUNICIPAL SOCIALISTA-PROGRÉS MUNICIPAL  (PSC-PM) AMB MOTIU DE LA
RENÚNCIA DEL REGIDOR JUAN JOSÉ VIÑUELA MURILLO

El senyor Carles Pàramo, alcalde president, presenta la proposta del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Presa de possessió del regidor David Beltran Blanco del Grup Municipal Socialista-Progrés
Municipal  (PSC-PM) amb motiu de la renúncia del regidor Juan José Viñuela Murillo.

Antecedents

1. Acord del Ple de data 25 de juliol de 2011, en el qual s’informava al Ple de la renúncia
del regidor Juan José Viñuela Murillo, amb efectes immediats, un cop presentat i
deliberat aquest punt de l’ordre del dia i s’acordava sol·licitar a la Junta Electoral Central
que expedís la credencial pertinent a favor del següent candidat de la llista del Grup
Municipal Socialista-Progrés Municipal (PSC-PM) per completar la composició municipal.

2. Amb data 19 d’octubre de 2011, mitjançant registre d’entrada número E2011015215,
vàrem rebre de la Junta Electoral Central la credencial del nou regidor designat, senyor
David Beltran Blanco.

3. El jurament o promesa del càrrec és un requisit preceptiu i previ a la declaració del
senyor David Beltran Blanco, com a regidor municipal del Grup Municipal Socialista-PM.

Fonaments de dret

Primer. Article 9.4 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, que va aprovar el
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.

Segon. Articles 6, 7, 177, 178 i 182 de la Llei Orgànica núm. 5/1985, de 9 de juny, del règim
electoral general, que estableixen les causes d’inelegibilitat i d’incompatibilitat per al càrrec
de regidor municipal.

A proposta del Sr. Carles Pàramo i Ponsetí,  Alcalde president de l’Ajuntament de Roses, el
Ple adopta el següent

ACORD:

1. Procedir a la presa de possessió amb la fórmula següent:

“L’alcalde llegeix la fórmula legal de jurament o promesa del regidor electe:
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ALCALDE:

Un cop comprovada la credencial del regidor electe i als efectes de si li afecta alguna de les
causes d’incompatibilitat previstes a la Llei orgànica del règim electoral general, en els seus
articles 202 i 203, o una altra legislació concordant, ho ha de manifestar en aquest moment,
per la qual cosa, a fi de procedir a la presa de possessió, haurà de respondre a les fórmules
següents:

ALCALDE: Està afectat per alguna de les causes d’inelegibilitat o incompatibilitat
sobrevinguda amb posterioritat a la seva proclamació tal com determinen els articles
indicats?

SR. DAVID BELTRAN BLANCO: No m’afecten cap d’aquestes causes.

ALCALDE: Com que no us afecta cap de les esmentades, ara us correspon prendre
jurament del càrrec, JUREU O PROMETEU PER LA VOSTRA CONSCIÈNCIA I HONOR
COMPLIR FIDELMENT LES OBLIGACIONS DEL CÀRREC DE REGIDOR DE
L’AJUNTAMENT DE ROSES, AMB LLEIALTAT AL REI, I RESPECTAR I FER RESPECTAR
LA CONSTITUCIÓ I L’ESTATUT D’AUTONOMIA DE CATALUNYA?

SR. DAVID BELTRAN BLANCO: Sí, prometo.

ALCALDE: Declaro el senyor David Beltran Blanco, regidor de la corporació municipal, amb
tots els drets i deures que el càrrec comporta.”

03.- INFORMAR DE RESOLUCIONS EN RELACIÓ A:

− Petició d’informe del PEU a la carretera GI-610 de roses a vilajuïga promogut per Joan
Bataller Danés.

− Subministrament de mobiliari de la sala de plens.

Donar compte al Ple

En compliment de l’article 42 del Decret  2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova
el Reglament d’organització, funcionament i de règim jurídic de les Entitats Locals (BOE
núm. 305, de 22.12.1986), l’alcalde president, dona compte al Ple de les resolucions i acords
següents:

1) Decret de l’Alcaldia de data 25 d’octubre de 2011 (Núm. 3106/11), pel qual es resol
sol·licitar informes jurídics i tècnics als serveis municipals relacionats amb el
document anomenat “Pla especial urbanístic per a la implantació d’un càmping a la
carretera GI-610 de Roses a Vilajuïga”, d’iniciativa privada (Exp.1810/08)
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2) Acord adoptat per la Junta de Govern Local de data 28 d’octubre de 2011, pel qual
s’acorda la convalidació de la despesa de 95.275,78 € presentada per  l’empresa de
Serveis Municipals de Roses, SA (ROSERSA), relativa al Projecte d’instal·lacions i
subministrament de mobiliari per a l’adequació de la sala de plens de la casa
Cambó-Ajuntament de Roses, d’iniciativa municipal (Exp.2607/10).

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Llegeix un decret de l’Alcaldia i una proposta de Junta de Govern.

A.- Decret de l’Alcaldia de 25 d’octubre. (Antecedents i part dispositiva del decret)

“Antecedents:
Es tramita en aquest Ajuntament l’expedient relatiu al Pla Especial per a la implantació d’un
càmping a la carretera GI-610 de Roses a Vilajuïga, promogut per Joan Bataller Danés.
1. Amb data 1 de setembre de 2011, RE 13811/11, el promotor del pla presenta un Text

refós del Pla especial per a la implantació d’un càmping a la carretera GI-610 de Roses a
Vilajuïga, redactat el mes d’agost de 2011 per l’empresa Veveéma, SL, el qual dóna
compliment als requeriments fets en els diferents informes sectorials i municipals
emesos durant la informació pública del document d’aprovació inicial, per tal de ser
aprovat provisionalment per aquest Ajuntament.
Abans d’adoptar la darrera resolució en sèu municipal (aprovació provisional), i elevar el
document per a la seva aprovació definitiva a la Comissió Territorial d’Urbanisme de
Girona, aquesta Alcaldia considera necessari aclarir alguns aspectes que poden tenir
incidència sobre el contingut del pla aprovat inicialment, com són la influència que pugui
tenir la recent sentència del Tribunal Suprem de data 4 de febrer de 2011, la possible
repercussió econòmica al sector de part del cost d’unes obres d’urbanització realitzades
a càrrec de l’Ajuntament, i la titularitat pública o privada d’un camí que es troba enmig del
sector:

Resolució
1. Que per part dels serveis tècnics i jurídics del Departament de Planejament

urbanístic d’aquest Ajuntament s’emeti un informe, sobre les següents qüestions:
a) La repercussió de la sentència del Tribunal Suprem de data 4 de febrer de

2011 que declara la nul·litat del Pla parcial de la zona industrial i la
Modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana de Roses, respecte de
la classificació dels terrenys com a sòl urbanitzable, i les conseqüències que
aquesta té sobre la consideració dels terrenys com a connectors.

b) Utilització per part del sector del Pla especial del càmping de les xarxes
d’abastament construïdes a càrrec de l’Ajuntament de Roses per donar servei
d’aigua i electricitat a la zona industrial de Roses, i procedència de repercutir
part d’aquest cost al sector del Pla especial del càmping.

c) Informar si la xarxa aèria de subministrament elèctric que passa per sobre la
carretera GI-610 DE Roses fins a la zona industrial, s’ha de soterrar.

d) En relació a l’existència d’un camí en el sector del Pla especial del càmping, i
per tal d’aclarir a qui pertany, que aporti nota simple continuada de les
titularitats registrals i relació de propietaris que constin en el cadastre, en els
darrers cinc anys.
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2. Donar compte al Ple de la resolució adoptada en aquest Decret de l’Alcaldia.”
3. Notificar-ho als serveis jurídics i als serveis tècnics municipals de l’àrea

d’Urbanisme.

B.- Proposta de Junta de Govern Local. (Antecedents i part dispositiva de l’acord)

“6.1.- CONVALIDACIÓ DE LA DESPESA DE 95.275,78€ PRESENTADA PER  L’EMPRESA
DE SERVEIS MUNICIPALS DE ROSES, SA (ROSERSA), RELATIVA AL PROJECTE
D’INSTAL·LACIONS I SUBMINISTRAMENT DE MOBILIARI PER A L’ADEQUACIÓ DE LA
SALA DE PLENS DE LA CASA CAMBÓ-AJUNTAMENT DE ROSES, D’INICIATIVA
MUNICIPAL
Antecedents
1. La Junta de Govern Local, a la sessió del dia 20 de maig de 2011, acorda aprovar el

document anomenat "Projecte d’instal·lacions i subministrament de mobiliari per a
l’adequació de la sala de plens de la casa Cambó-Ajuntament de Roses”, redactat el
mes d’abril de 2011 per l’empresa Abad, Altabàs, Àlvaro i Raventós Arquitectes, que
compta amb un pressupost d’execució per contracte de 160.843,10 €, l’IVA inclòs.

2. Amb data 29 de juny de 2011, RE 10633/11, l’empresa de Serveis Municipals de Roses,
SA (ROSERSA), presenta certificació pels serveis municipals encomanats, de data
27/06/2011, factura RA-EG/13-11, pel concepte corresponent a les instal·lacions i
subministrament de mobiliari de la sala de plens de la casa Cambó, per un import de
95.275,78 €.

3. Amb data 1 de juliol de 2011, l’interventor municipal informa i en les conclusions de
l’informe demana  al regidor de l’àrea d’Infraestructures i Serveis Públics que, mitjançant
els serveis tècnics de l’àrea,  informi sobre els extrems següents:
1) La persona que ha realitzat l’encàrrec.
2) Si s’ha tramitat la contractació d’acord amb el procediment establert i, en cas

contrari, el motiu de no haver-se fet així.
3) Si l’obra/subministrament/servei s’ha rebut de conformitat.
4) Si els preus d’aquesta obra/subministrament/servei s’ajusten als preus de mercat.

4. Amb data 18 de juliol de 2011, el cap de l’Àrea de Serveis Territorials, informa els
extrems sol·licitats en l’informe de l’interventor municipal, amb les següents conclusions:
1) L’encàrrec es va realitzar durant el mes de maig de 2011, amb ple coneixement del

regidor de l’Àrea de Serveis Territorials, a través dels tècnics que tenien encarregada
l’execució dels treballs que orgànicament eren:
- Jordi Agustí – cap de l’Àrea de Serveis Territorials
- Cristina Casas – cap de projectes, obres i habitatge
- Xavier Falcó – tècnic d’equipament, edificis i recursos

2) Atès que no es tractava ben be d’una obra, ni d’un subministrament, ni d’un servei
sinó d’un conjunt d’activitats de caràcter material, tècnic i de serveis, es va optar per
la via prevista de l’encàrrec de gestió a ROSERSA.
Els encàrrecs de gestió a ROSERSA d’import igual o superior a 50.000 € (sense IVA)
es formalitzen per acord de la Junta de Govern Local.
No es va tramitar l’encàrrec de gestió a través del procediment establert.
Els motius varen ser la urgència en finalitzar els treballs per a la presa de possessió
del nou govern municipal integrat per 21 regidors en comptes de 17 regidors.
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3) Els treballs descrits en la factura de ROSERSA RA-EG/13-11 s’han rebut de
conformitat.

4) Els preus s’ajusten als preus de mercat.
5. Amb data 29  de juliol de 2011, l’interventor municipal informa amb les següents

conclusions:
1) No és el moment procedimental oportú per a la fiscalització del contingut de

l’expedient que s’informa.
2) D’acord amb els informes que ha sol·licitat aquesta intervenció al Cap de l’àrea de

Serveis territorials i al Gerent de la societat municipal, Serveis municipals de Roses,
SA (ROSERSA), es dedueix que, amb ple coneixement del regidor-delegat de l’àrea
de Serveis territorials, l’encàrrec es va realitzar a través dels tècnics que tenien
encarregada l’execució dels treballs i que consten a l’informe emès pel Cap de l’àrea
de serveis territorials.

3) Atenent els imports econòmics de les diferents prestacions del projecte, aquest
contracte s’hauria d'haver qualificat com a un contracte de subministrament i, d’acord
amb l’import de la prestació que puja a 92.275,78 €, li hagués pertocat tramitar un
procediment negociat amb publicitat per a la selecció del contractista.

4) No era possible realitzar un encàrrec de gestió a ROSERSA, que, per altra banda,
tampoc es va tramitar, en tant que ROSERSA no té reconeguda la condició de mitjà
propi i de servei tècnic de l’Ajuntament per a la realització d’aquest tipus d’encàrrec,
ni la podria gaudir ja que no disposa de la capacitat tècnica suficient (personal i
mitjans materials i tècnics) per a la seva realització, la qual cosa és fàcilment
constatable, ja que de l’import total del projecte, ROSERSA ha subcontractat fins a
90.738,84 €, o sigui el 95,23%, quan el límit, per projectes executats directament per
l’administració, no pot superar el 50%.

5) Per la seva part, ROSERSA ha executat aquest encàrrec de forma verbal, sense
disposar de cap acord municipal que ho autoritzés. Com s’ha dit abans, ha
subcontractat la majoria de les despeses a diverses empreses de forma directa,
quan, com a mínim, la contractació de la taula de fusta i del sistema audiovisual,
dades i control, que superen els límits establerts per a la contractació menor,
s’haurien d’haver subjectat a un concurs públic que respecti els principis de publicitat
i concurrència.

6) De tot plegat, es dedueix que el que s’ha fet és efectuar un encàrrec, de forma verbal
i, per tant sense la tramitació del corresponent expedient, per un mitjà propi que no té
reconeguda la capacitat per dur-lo a terme, de manera que aquest mitjà s’ha limitat a
constituir-se en entitat contractant, en substitució de l’Ajuntament que ha efectuat
l’encàrrec i sense sotmetre aquest procediment a la normativa sobre contractació
pública.

7) Segons els informes indicats, les prestacions s’han dut efectivament a terme, s’ha
rebut de conformitat i els preus es consideren ajustats al mercat.

8) Existeix crèdit adequat i suficient a l’aplicació pressupostària 11 50 9200 6320099 del
pressupost vigent.

9) En el cas que es vulgui satisfer aquesta despesa, necessitarà ésser convalidada. La
convalidació es pot tramitar, per raons d'economia processal, recorrent a la via
indemnitzatoria de danys i perjudicis derivada de la responsabilitat patrimonial de
l’Ajuntament com a conseqüència d’haver-se produït un enriquiment injust en el seu
favor.
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10) La proposta de convalidació es realitzarà pel regidor del departament que hagi iniciat
les actuacions i es sotmetrà l’expedient a l’aprovació de la Junta de Govern local,
fent constar l’informe emès per la intervenció, així com les observacions que es
creguin oportunes. La proposta haurà de comptar amb l’informe del secretari
municipal.

6. El cap de  l’Àrea de Serveis Territorials, informa el dia 24 d’agost de 2011 de la
conveniència de satisfer la despesa d’instal·lacions i subministrament de mobiliari de la
sala de plens de la casa Cambó, presentada per l’empresa de Serveis Municipals de
Roses, SL (ROSERSA) el dia 29 de juny de 2011, RE 10638/11, per un import de
95.275,78 € i proposar a la Junta de Govern Local que es convalidi aquesta despesa.

7. Amb data 30 d’agost  de 2011, els Serveis Jurídics municipals informen amb les
següents conclusions:
a) S’informa favorablement el reconeixement extrajudicial del deute, ja que la tramitació

de l’expedient és completa des del punt de vista formal.
b) Tanmateix, és important tenir present que el reconeixement extrajudicial no és una

manera ordinària de reconèixer obligacions i convalidar despeses, sinó del tot
excepcional.

8. Malgrat considerar incorrecte el procediment i la forma en què s’ha tramitat aquest afer,
cal, per imperatiu legal,  continuar amb la tramitació de l’expedient.

9. Amb data 25 d’octubre de 2011 l’alcalde president, Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una
proposta al respecte.

Resolució
La Junta de Govern Local  acorda:
1. Aprovar el reconeixement de l’obligació, per acte de conversió administrativa, de la

despesa d’instal·lacions i subministrament de mobiliari de la sala de plens de la casa
Cambó,  d’un import de 95.275,78€ presentada el dia 29 de juny de 2011, RE 10633/11,
per l’empresa de Serveis Municipals de Roses, SA (ROSERSA), amb les consideracions
esmentades en el  punt 8 de la part expositiva d’aquest acord.

2. Ordenar el pagament  de 95.275,78€ a l’empresa de Serveis Municipals de Roses, SA
(ROSERSA)  amb CIF A17477365, corresponent a la factura núm. RA-EG/13-11 de data
27/06/2011 (n/RE 10633/29.06.11).

3. Notificar-ho a l’empresa Serveis Municipals de Roses, SA (ROSERSA), per al seu
coneixement i als efectes que convinguin.

4. Comunicar-ho al Departament d’Intervenció d’aquest Ajuntament, als  efectes que
convinguin.

5. Donar-ne compte al Ple de l’Ajuntament. = Exp.2607/10 – PU10008EN.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Magda Casamitjana.- Pregunta si té la paraula, ja que correspon a temes de la seva
legislatura o mandat.

RESPOSTA DE L’ALCALDIA
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Alcalde.- Respon a la senyora Casamitjana que a precs i preguntes pot dir el que vulgui i li
donarà la paraula, però ara no.

El Ple en queda assabentat.

04.- RATIFICAR LA RESOLUCIÓ  NÚM. 2873/11, DE 30 DE SETEMBRE DE 2011,  PER
LA QUAL S’APROVA EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ/CONTRACTE PROGRAMA
2011 ENTRE L’AJUNTAMENT DE ROSES I L’INSTITUT CATALÀ DE LES DONES DE LA
GENERALITAT DE CATALUNYA PER LA COORDINACIÓ, COOPERACIÓ I
COL·LABORACIÓ EN MATÈRIA DE SERVEIS D’INFORMACIÓ I ATENCIÓ A LES
DONES

El senyor Marc Danés, com a responsable de l’àrea de Benestar Social, presenta la
proposta del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Conveni de col·laboració/contracte programa 2011 entre l’Ajuntament de Roses i l’Institut
Català de les Dones de la Generalitat de Catalunya per la coordinació, cooperació i
col·laboració en matèria de serveis d’informació i atenció a les dones.

Antecedents

1. Amb data 30 de setembre de 2011, per resolució de l’alcaldia núm. 2873/11, es va
acordar aprovar el conveni de col·laboració/contracte programa 2011 entre l’ajuntament
de roses i l’institut català de les dones de la generalitat de catalunya per la coordinació,
cooperació i col·laboració en matèria de serveis d’informació i atenció a les dones,
desenvolupant el projecte: fitxa “servei d’informació i atenció a les dones (siad) 2011. a
l’esmentada resolució  es disposava que dit acord calia ésser ratificat pel ple de
l’ajuntament

La Comissió informativa genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 24
d’octubre, va dictaminar favorablement l’assumpte esmentat

A proposta del Sr. Marc Danés i Zurdo, regidor de Benestar Social, el Ple de l’Ajuntament
adopta el següent

ACORD:

1. Ratificar la resolució  núm. 2873/11, de 30 de setembre de 2011,  per  la qual s’aprova el
conveni de col·laboració/contracte programa 2011 entre l’Ajuntament de Roses i l’Institut
Català de les Dones de la Generalitat de Catalunya per la coordinació, cooperació i
col·laboració en matèria de serveis d’informació i atenció a les dones.
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2. Notificar el present acord als interessats per al seu coneixement i als efectes que
calguin.= Exp:  3293/2011

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sra. Francisca Guijarro.- Diu que el Grup Municipal Socialista, com no podia ser d’una altra
manera, dóna suport a aquesta iniciativa que promou és la informació i l’atenció a les dones.
Recorda als presents que va ser a l’anterior mandat, el 17 d’octubre, fa aproximadament un
any, quan es va signar per primera vegada el conveni regulador entre l’Ajuntament,  el
Consell Comarcal  i el Servei d’Informació i Atenció a les dones (SIAD). En aquest sentit
també volen reconèixer la tasca desenvolupada per l’espai de dones Rhodes i que dintre de
la societat de Roses dóna suport a les dones en diferents tipus de necessitats.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sra. Ma. Àngels Arjona.-  Anuncia que el seu grup municipal votarà a favor, perquè creuen
que és una molt bona iniciativa.

Demana un parell d’aclariments:
1.- Si l’import que l’Institut Català de la Dóna subvenciona a l’Ajuntament s’ha vist modificat
o afectat per les retallades i en el cas que així hagi estat, pregunta com es traduirà en el
funcionament del servei.
2.- Els agradaria saber quins membres de l’ens local formen part de la comissió que existeix
en aquest consorci a la comissió de valoració, d’avaluació i seguiment.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Marc Danés.- Respon que, com en aquest cas estan ratificant un contracte de programa
de l’any 2011, no hi ha hagut cap mena de retallada. Al contrari, precisament aquest conveni
el que diu és que el que fa l’Ajuntament és aportar també la part proporcional a aquest
darrer trimestre d’aquest any degut a què el Consorci de Benestar Social de l’Alt Empordà
no l’ha tirat endavant i per tant, han de fer aquesta petita ampliació.

Quant al seguiment, principalment, com sempre i en tots aquests casos que tracten
problemes que s’han de portar amb molta discreció per a qui afecta i de què afecta, ho duen
a terme els professionals dels  nostres serveis socials.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

05.- RATIFICAR LA RESOLUCIÓ D’ALCALDIA NÚM. 2782/11 DE DATA 7 DE
SETEMBRE DE 2011 PER LA QUAL S’APROVA EL NOMENAMENT DELS
REPRESENTANTS DE L’AJUNTAMENT DE ROSES A LA COMISSIÓ
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REPRESENTATIVA-INSTITUCIONAL  DEL PLA EDUCATIU D’ENTORN DE ROSES, A
PARTIR DEL CURS ESCOLAR 2011/2012

La senyora Sílvia Useros i Moyano, responsable de l’àrea d’Ensenyament, presenta la
proposta del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Expedient relatiu al nomenament dels representants de l’Ajuntament de Roses a la Comissió
Representativa-Institucional  del Pla Educatiu d’Entorn de Roses, a partir del curs escolar
2011/2012.

Antecedents

1. Amb data 7 de setembre de 2011, mitjançant resolució d’alcaldia núm. 2782/11, es va
aprovar el nomenament dels representants de l’Ajuntament de Roses a la Comissió
Representativa-Institucional  del Pla Educatiu d’Entorn de Roses, a partir del curs escolar
2011/2012. A l’esmentada resolució  es disposava que dit acord calia ésser ratificat pel
Ple de l’Ajuntament.

2. La Comissió informativa genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 24
d’octubre de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte esmentat.

A proposta de la senyora Sílvia Useros i Moyano, regidora d’Ensenyament, el Ple adopta el
següent:

ACORD:

1. Ratificar la resolució d’Alcaldia núm. 2782/11 de data 7 de setembre de 2011 per la qual
s’aprova el nomenament dels representants de l’Ajuntament de Roses a la Comissió
Representativa-Institucional  del Pla Educatiu d’Entorn de Roses, a partir del curs escolar
2011/2012.

2. Notificar l’adopció del present acord als interessats per al seu coneixement i als efectes
que calguin.= Exp. 3444/2011*

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Imma Carrion.- Diu que el seu grup donarà suport per evidentment formar part
d’aquesta comissió en què hi són representades les diferents entitats o sectors educatius de
la comunitat. Garantir una millor integració dels nostres infants en el poble i la cohesió social
és molt important. També demanaria que el Pla Educatiu d’Entorn que tenia una durada de
sis anys -que aviat finalitzarà- i que s’hi estan disminuint els recursos que se li assignen,
pugui seguir treballant, organitzant activitats i aprofitar que hi ha gent voluntària que pot
col·laborar en aquest tipus d’activitats. Demanaria, de cares als nostres infants, aprofitar el
voluntariat i si s’acabessin les subvencions que es reben per al Pla Educatiu d’Entorn, que
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aquest tipus de comissió en què hi som representats tots els sectors i amb la que, d’una
forma o altre, eduquem els nostres infants i joves, pogués continuar funcionant.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

06.- APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI
TERRA DE PAS, DE CONFORMITAT AMB EL TEXT APROVAT PER L’ASSEMBLEA
GENERAL DEL CONSORCI TERRA DE PAS, EN SESSIÓ CELEBRADA EL PASSAT DIA
16 DE DESEMBRE DE 2010

El senyor Marc Danés, com a responsable de l’àrea de Cultura, presenta la proposta d’acord
que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta del regidor responsable de l’Àrea de Cultura relativa a l’aprovació inicial de la
modificació dels Estatuts del Consorci Terra de Pas.

Antecedents

1. En data 30 d’agost de 2010 el Ple de la corporació va acordar, entre d’altres, aprovar
definitivament la constitució del Consorci Terra de Pas.

2. En data 9 de setembre de 2010, va tenir lloc la sessió constitutiva del Consorci Terra de
Pas.

3. L’Assemblea general del Consorci Terra de Pas, en sessió celebrada el passat dia 16 de
desembre de 2010, va acordar modificar alguns articles dels Estatuts del Consorci Terra i
de pas i, en conseqüència, aprovar el nou Text estatutari de conformitat amb el redactat
que s’adjunta degudament diligenciat.

4. En data 18 de maig de 2011, la Cap de la Unitat de Serveis Jurídics tramet al
Departament de Cultura i Patrimoni un escrit de l’Ajuntament de Vilajuïga en què adjunta
els nous estatuts del Consorci Terra de Pas i el model d’acord del Ple per a la seva
aprovació inicial.

5. En data 15 de setembre de 2011 el tècnic de Cultura ha informat favorablement la
present proposta.

6. En data 24 d’octubre 2011, la Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat
favorablement la present proposta.

Fonaments de dret
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- Article 313 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres,
activitats i serveis dels  ens locals.

- Article 47.2.g) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local.

A proposta del Sr. Marc Danés i Zurdo, regidor responsable de l’Àrea de Cultura, el Ple de la
corporació adopta el següent

ACORD:

Primer.- APROVAR INICIALMENT la modificació dels Estatuts del Consorci Terra de Pas,
de conformitat amb el Text aprovat per l’Assemblea general del Consorci Terra de Pas, en
sessió celebrada el passat dia 16 de desembre de 2010.

Segon.- PUBLICAR el present acord en el tauler d’anuncis municipal, i delegar en el propi
Consorci, la publicació en el Butlletí Oficial de la Província de Girona, per un termini de
trenta dies, als efectes d’examen i presentació d’al·legacions.

Tercer.- ENTENDRE elevat a definitiu el present acord si en el termini d’exposició al públic
no es presenten suggerències, i donar-ne trasllat al Consorci Terra de Pas als efectes
oportuns.=EXP. 1774/2010*

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Magda Casamitjana.- Suposa que deu ser la modificació d’alguns articles que no
modifiquen el contingut de “Terra de Pas” i, per tant, els anima a continuar amb aquest
consorci, perquè Roses és el motor de tots aquests petits pobles que hi ha associats en
aquest Consorci i una manera, perquè els que vulguin fer aquesta ruta vinguin i surtin
directament de Roses. Per tant, no tenen cap problema i votaran a favor.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Diu que el 13 d’octubre de 2010 es va convocar una assemblea general
extraordinària en la que, entre altes punts, a l’ordre del dia s’havia d’aprovar l’elaboració d’un
pla estratègic i volen demanar si s’ha fet. Si han entès bé, el juny del 2010 s’elaboren els
estatuts del Consorci, el 16 de desembre de 2010 s’aproven en assemblea els estatuts del
Consorci amb les modificacions pertinents i avui hem d’aprovar inicialment la modificació
realitzada. Pregunta si tot això vol dir que a data d’avui encara no s’ha efectuat cap
intervenció per part del Consorci. També pregunta si no creuen que el què s’hauria de fer es
potenciar la marca Empordà, en comptes de potenciar aquesta marca. Vol saber com és que
Castelló d’Empúries no forma part del Consorci essent un poble amb una riquesa cultural
important.

RESPOSTA DE LA RESPONSABLE DE L’ÀREA DE TURISME
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Sra. Montserrat Mindan.- Respon que li contesta ella, ja que era un expedient que havien
trobat a l'àrea de Cultura, han considerat que era més lògic passar-lo a l’àrea de Turisme.
Aleshores, en principi el senyor Marc Danés presentava la proposta dels estatuts i després
l’expedient es passa a l’àrea de Turisme.

Explica que els estatuts es van aprovar el mes de desembre, però després els han demanat
una modificació, perquè es van adonar que no hi havia possibilitat de demanar segons quin
tipus de subvenció com Interreg, subvencions europees. Per això han demanat la
modificació d’aquests articles i per poder contractar, en cas necessari, gent de les AODLS  o
el què convingui, per poder fer contractació de personal. Si és cert que va haver l’assemblea
on es va presentar el pla de màrqueting, pla de màrqueting que ja estava sol·licitat. Es van
presentar les seves conclusions i a partir d'aquí surten uns objectius i un pla de treball. No
sap si l’objectiu principal era que la gent estigués a Roses o que no, el que si és cert és que
són tretze pobles que van molt encaminats a intentar fer projectes interfrontarers. És a dir,
que si d’alguna manera podem aconseguir subvencions europees com l’Interreg, per
exemple, serà gràcies a què es presenten projectes d’interfronteres i aquí hi ha una part de
França que estaria molt interessada en tirar-ho endavant.

La senyora Mindan, diu que ella és partidària de fomentar la marca Empordà, el que no treu
que també recolzem els pobles petits, com deia la senyora Casamitjana, per tirar endavant
els seus productes.

Queda pendent una assemblea que tindrà lloc dilluns, dia 7 de novembre, és a dir, la
setmana que ve, per decidir si canvien les quotes o els objectius.

En tot cas, si hi ha alguna modificació, en el proper ple els la farà arribar.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Pregunta si el Pla Estratègic hi és o no hi és.

REPOSTA DE LA RESPONSABLE DE L’ÀREA DE TURISME

Sra. Montserrat Mindan.- Respon que el Pla Estratègic està aprovat i està presentat a tota
l’assemblea de Terra de Pas i ja han marcat uns objectius per treballar, informació que li pot
fer arribar.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Divuit (18) Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep M. Mas Blanch,
Sílvia Useros, J. Manuel Fernández, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Magda
Casamitjana, Carles Ferrer, Imma Carrión, Fco Martinez, Francisca Guijarro, David Beltran,
Manel Escobar, Àngel Tarrero, Carlos López i Carles Pàramo.
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Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Dues (2) Francesc Giner  i  M. Àngels Arjona.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada.

07.- RATIFICAR LA RESOLUCIÓ D’ALCALDIA NÚM. 2926/07.10.2011, DE DATA 5
D’OCTUBRE DE 2011, PER LA QUAL S’HA APROVAT LA MODIFICACIÓ DEL CONVENI
SIGNAT EN DATA 31 DE MAIG DE 2010 ENTRE L’AJUNTAMENT DE ROSES,
L’INSTITUT CATALÀ DEL SÒL I LA DIRECCIÓ GENERAL DEL PATRIMONI CULTURAL
PER A LA RESTAURACIÓ DE LA CIUTADELLA AL SECTOR DEL BALUARD DE SANT
ANDREU, EN APLICACIÓ DE L’1% CULTURAL

El senyor Marc Danés, com a responsable de l’àrea de Culutura, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta del regidor responsable de l’Àrea de Cultura relativa a la ratificació de la resolució
d’alcaldia núm. 2926/07.10.2011, de data 5 d’octubre de 2011, per la qual s’ha aprovat el
següent acord:

“Antecedents

1. En data 31 de maig de 2010 l’Ajuntament de Roses, l’Institut Català del Sòl i la Direcció
General de Patrimoni Cultural van signar un conveni per a la restauració de la Ciutadella al
sector del baluard de Sant Andreu, en aplicació de l’1% cultural, amb un pressupost total
previst de 246.800 €, IVA inclòs.

2. El conveni fixava el termini d’execució de les obres durant els exercicis 2009-2011.
L’Institut Català del Sòl té previst licitar les obres durant el tercer trimestre de l’exercici 2011,
sempre i quan disposi de la corresponent dotació pressupostària, per la qual cosa l’execució
de les obres previstes es duria a terme durant els exercicis 2011-2012.

3. Les parts preveuen que el pressupost de les obres incrementi el seu cost final fins a la
quantitat de 248.792,98  €, IVA inclòs.

4. El Ministerio de Fomento, mitjançant la Secretaria General de Relaciones Institucionales y
Coordinación, de conformitat amb allò que disposa l’article 68 de la Llei 16/1985, de 25 de
juliol, del patrimoni històric espanyol i 58 del Reial Decret 111/86 de 10 de gener que
desenvolupa parcialment l’esmentada Llei, modificat pel Reial Decret 162/2002, de 8 de
febrer, disposa d’un programa pressupostari per a les actuacions relacionades amb l’1 %
cultural, de tal forma que en tota obra pública, finançada total o parcialment per l’Estat,
obligatòriament s’haurà d’incloure una partida equivalent, com a mínim, a l’1 % dels fons
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d’aportació estatal destinats a finançar o dur a terme els treballs de conservació i millora del
patrimoni històric espanyol o de foment de la creativitat artística.

5. En aquest context, en data 3 de març de 2009, el Ministerio de Fomento i el Ministerio de
Cultura van subscriure el V Acord de col·laboració per a l’actuació conjunta en el patrimoni
històric espanyol, a través de l’1% cultural.

6. En execució de l’esmentat Acord, la Comissió mixta integrada per tots dos Ministeris, en
sessió de data 22 de març de 2011, va acordar aprovar el finançament per subvenció de les
obres de reforma de les casamates oest en el baluard de Sant Andreu per a adequació de
magatzem arqueològic del terme municipal de Roses, amb càrrec a les disponibilitats de
l’1% cultural, per un import de 124.396,49 €, IVA inclòs, equivalents al 50% del pressupost
base de licitació.

7. L'Institut Català del Sòl, com a entitat de dret públic adscrita al Departament de Territori i
Sostenibilitat, té encarregada la gestió econòmica, administrativa i patrimonial, així com
l’execució de les obres en compliment dels encàrrecs dels respectius Departaments. És per
aquest motiu que l’Institut Català del Sòl  té previst formalitzar amb el Ministerio de Fomento
un conveni de col·laboració per fer efectiu el finançament d’aquestes obres.

8. En data 4 d’octubre de 2011, la responsable de coordinació i avaluació tècnica de l’u per
cent cultural de la Direcció General del Patrimoni Cultural tramet a l’Ajuntament de Roses un
escrit al qual annexa una proposta de modificació del conveni signat en data 31 de maig de
2010.

9. La proposta tramesa preveu la modificació de les clàusules primera, segona, tercera i
quarta del conveni signat en data 31 de maig de 2010, les quals seran substituïdes per les
següents:

“PRIMERA.- L’Institut Català del Sòl durà a terme durant els exercicis 2011-2012 les
obres de restauració de la ciutadella al sector del Baluard de Sant Andreu, d’acord amb el
projecte corresponent, al qual la Comissió de Seguiment o els tècnics que aquesta
designi donin la seva conformitat. El pressupost total de les obres previstes és de
248.792,98  €, IVA inclòs.

La supervisió del projecte serà duta a terme pels tècnics de l’1 % cultural i la supervisió
de la direcció facultativa serà duta a terme pels tècnics de l’Àrea corresponent de l’Institut
Català del Sòl, en col·laboració amb els tècnics de l’Ajuntament de Roses.

SEGONA.- L’Ajuntament de Roses manifesta que ostenta la disponibilitat jurídica de
l’immoble sobre el que es durà a terme l’actuació, cedint a l’Institut Català del Sòl el seu
ús temporal per tal d’efectuar les obres previstes.

De conformitat amb allò previst en la Llei 9/1993, de 30 de setembre, del patrimoni
cultural català, l’Ajuntament de Roses ha sol·licitat, amb caràcter previ a la concessió de
la llicència municipal, l’aprovació del projecte de la Comissió Territorial del Departament
de Cultura.
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TERCERA.- El pressupost de les obres previstes és de 248.792,98  €, IVA inclòs. El
Ministerio de Fomento finançarà, mitjançant subvenció, el 50 % del pressupost base de
licitació, amb una aportació màxima de 124.396,49 €, IVA inclòs, amb càrrec les
disponibilitats de l’1 % cultural del programa del Ministerio de Fomento corresponents a
l’exercici 2011. El finançament del 50 % restant serà a càrrec de l’Institut Català del Sòl,
que satisfarà fins a un màxim de 95.000 €, IVA inclòs,amb càrrec a les disponibilitats de
l’1 % cultural previst a l’article 57 de la Llei 9/1993, de 30 de setembre, del patrimoni
cultural català,  i de l’Ajuntament de Roses, que en satisfarà la resta del pressupost de les
obres, per import 29.396,49 €, IVA inclòs, ambdós durant els exercicis 2011-2012.
QUARTA.- L’Institut Català del Sòl licitarà les obres i, en cas que es generin variacions
econòmiques en el projecte i en l’obra, l’aportació de l’Institut Català del Sòl no superarà
mai els 95.000 €, IVA inclòs.

Si existís una baixa en l’adjudicació de les obres, aquesta es repartirà proporcionalment a
les aportacions de l’Institut Català del Sòl, de l’Ajuntament de Roses i del Ministerio de
Fomento”.

10. A l’expedient hi consta l’informe tècnic favorable, de data 5 d’octubre de 2011

11. Els serveis jurídics de la corporació han informat favorablement la modificació del
conveni que consta a l’expedient.

Fonaments de dret

Article 6 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim jurídic de les administracions
públiques i del procediment administratiu comú, pel que fa a la regulació dels convenis de
col·laboració entre administracions.

Articles 304, 308 i 309 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament
d’obres, activitats i serveis (ROAS).

Article 16.3 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions.

Proposta de resolució

Per tot això, es proposa a l’alcalde president:

1. Aprovar la modificació del conveni signat en data 31 de maig de 2010 entre l’Ajuntament
de Roses, l’Institut Català del Sòl i la Direcció General del Patrimoni Cultural per a la
restauració de la Ciutadella al sector del baluard de Sant Andreu, en aplicació de l’1%
cultural, en el sentit de modificar les clàusules primera, segona, tercera i quarta de
l’esmentat conveni, d’acord amb el redactat contingut al punt 9 dels antecedents.

2. Ratificar aquest acord pel proper Ple que se celebri.
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3. Notificar el present acord a la Unitat de coordinació i avaluació tècnica de l’u per cent
cultural juntament amb tres exemplars signats de la modificació del conveni per tal que
puguin continuar amb el tràmit de signatura per part de la Direcció General del Patrimoni
Cultural i la direcció de l’INCASÒL.

4. Notificar aquest acord a la Direcció General d’Administració Local, juntament amb una
còpia de la modificació del conveni.

5. Comunicar aquest aquest acord al Departament d’Intervenció per al seu coneixement.”

− En data 10 d’octubre de 2011, el tècnic de Cultura ha informat favorablement aquesta
proposta.

− Els serveis jurídics de la corporació han donat la seva conformitat a la present proposta.

− En data 24 d’octubre de 2011, la Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat
favorablement la present proposta.

A proposta del senyor Marc Danés i Zurdo, regidor responsable de l’Àrea de Cultura, el Ple
de la corporació adopta el següent

ACORD:

PRIMER.- Ratificar la resolució d’alcaldia núm. 2926/07.10.2011, de data 5 d’octubre de
2011, per la qual s’ha aprovat la modificació del conveni signat en data 31 de maig de 2010
entre l’Ajuntament de Roses, l’Institut Català del Sòl i la Direcció General del Patrimoni
Cultural per a la restauració de la Ciutadella al sector del baluard de Sant Andreu, en
aplicació de l’1% cultural, en el sentit de modificar les clàusules primera, segona, tercera i
quarta de l’esmentat conveni, d’acord amb el redactat contingut al punt 9 dels antecedents.

SEGON.- Notificar aquest acord a la Unitat de coordinació i avaluació tècnica de l’u per cent
cultural així com a la Direcció General d’Administració Local per al seu coneixement.

TERCER.- Comunicar el present acord al Departament d’Intervenció als efectes oportuns.
=EXP. 1878/2008*

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Marc Danés.- Aquest punt diu que hi havia un conveni entre l’Institut Català del Sòl i
l’Ajuntament de Roses per tal de tirar endavant la realització de les obres de la Ciutadella de
Roses, en aquest cas el Baluard de Sant Andreu i el que fan és una ampliació d’aquest
conveni per tal que Fomento hi pugui participar amb una part important del resultat
d’aquesta obra, econòmicament parlant.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM
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Sra. Imma Carrión.- Diu que evidentment, el Grup Municipal Socialista dóna suport a aquest
conveni, que ja es va signar durant el mandat anterior per aplicar aquest 1% cultural a la
restauració d’aquest baluard. És molt important poder aprofitar espais de la Ciutadella que
fins fa un temps no havien estat utilitzats o havien estat tancats, de cares a poder ubicar un
magatzem o un laboratori de les restes arqueològiques. Per tant, el Grup Municipal
Socialista hi votarà a favor.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Diu que el seu grup també hi votarà a favor. Estan totalment a favor
d’aquest conveni que destina una quantitat important com són 250.000 euros, dels quals
solament uns 30.000 van per part de l’Ajuntament.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Marc Danés.- Només diu que el que fan és una ampliació, el que s’havia signat era un
conveni amb l’Institut Català del Sòl, ara l’ampliem amb Fomento i això vol dir 130.000 euros
més cap a l’Ajuntament de Roses que aniran bàsicament destinats a la construcció per fer
un magatzem a la Ciutadella de Roses i, per tant, per fi podem tenir la Ciutadella com a
museu oficial a nivell de Catalunya.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

08.- APROVACIÓ DE L’ACORD DE DELEGACIÓ DE LES FACULTATS DE GESTIÓ I
RECAPTACIÓ D’EXPEDIENTS SANCIONADORS PER INFRACCIONS REGULADES A
LES ORDENANCES MUNICIPALS I A LA NORMATIVA SECTORIAL ESPECÍFICA DE
COMPETÈNCIA MUNICIPAL, INCLOSOS ELS EXPEDIENTS SANCIONADORS PER
INFRACCIONS URBANÍSTIQUES, A SIGNAR ENTRE LA DIPUTACIÓ DE GIRONA I
L’AJUNTAMENT DE ROSES

El senyor Manel Escobar, com a responsable de l’’àrea d’Economia i Hisenda, presenta al
ple la proposta del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’expedient d‘aprovació de l’acord de delegació de les facultats de gestió i
recaptació d’expedients sancionadors per infraccions regulades a les Ordenances
Municipals i a la normativa sectorial específica de competència municipal, inclosos els
expedients sancionadors per infraccions urbanístiques, a signar entre l’Ajuntament de Roses
i la Diputació de Girona

Antecedents
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1. La Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, atribueix en el seu
article 36.1.b) a les diputacions la competència, entre d’altres, “d’assistència i cooperació
jurídica, econòmica i tècnica als municipis”. En el mateix sentit, l’article 4.1.d) de la Llei
30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i
procediment administratiu comú (en endavant LRJAPPAC) estableix que “les
administracions públiques prestaran, en l’àmbit propi, la cooperació i assistència actives
que altres administracions poguessin sol·licitar per a l’eficaç exercici de les seves
competències.”

2. Article 15 de la LRJAPPAC relatiu a l’encàrrec de gestió d’activitats de caràcter material,
tècnic o de serveis de la competència dels òrgans administratius o de les entitats de dret
públic a altres òrgans o entitats de la mateixa o d’una altra diferent, per raons d’eficàcia o
quan no es tinguin els mitjans tècnics idonis per a dur-la a terme.

3. En matèria de tributs de les entitats locals i restants ingressos de Dret públic que els
correspongui, l’article 7 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat
per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març (en endavant TRLRHL) , concreta
aquesta assistència disposant que “les entitats locals podran delegar en altres entitats
locals, en el territori de les quals estiguin integrades, les facultats de gestió, liquidació,
inspecció i recaptació de tributs i dels restants ingressos de Dret públic que la mateixa
Llei els atribueix”.

4. La complexitat tècnica que comporta l’exercici d’aquestes facultats i la gran importància
que un adequat exercici de les mateixes té de cara la a bona marxa de la gestió
econòmica d’aquest municipi, aconsella la utilització dels esmentats mecanismes de
delegació previstos en la legislació.

5. Es considera per tant necessari adoptar un acord que concreti la delegació que es vol
realitzar per part de l’Ajuntament a la Diputació de Girona, i que aquesta realitzarà
mitjançant XALOC – Xarxa Local de Tributs, Organisme Autònom de Gestió Tributària.
Aquest acord comporta la signatura d’un acord de delegació, en relació amb els serveis
que XALOC prestarà i que comporten actuacions en matèria de facultats de gestió i de
recaptació d’expedients sancionadors per infraccions regulades a les Ordenances
Municipals i a la normativa sectorial específica de competència municipal , així com la
assistència tècnica i jurídica en aquest àmbit.

1. El dia 24 d’octubre de 2011, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable en
relació a aquest afer.

Fonaments de dret

1. Art. 36.1 a) de La Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.
2. Art. 7 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial Decret

Legislatiu 2/2004, de 5 de març.
3. Art. 4.1.d i art. 15 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les

administracions públiques i procediment administratiu comú.
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A proposta del segon tinent d’alcalde, regidor responsable de l’àrea d’Economia i Hisenda,
Sr. Manel Escobar Yegua, s’adopta el següent

ACORD:

1. PRIMER.- Delegar a la Diputació de Girona, a l’empara del que preveu l’article 7.1 del
TRLRHL, i d’acord amb les funcions i les condicions relacionades en els documents que
s’incorporen al present acord com a Annex I, les facultats que s’hi especifiquen:

RECAPTACIÓTIPUS D’INGRÉS GESTIÓ
Voluntària Executiva

* Expedients sancionadors per infraccions
regulades a les Ordenances Municipals i a la
normativa sectorial específica de competència
municipal, inclosos els expedients sancionadors
per infraccions urbanístiques.

X X X

L’esmentada delegació suposa l’ampliació de la acceptada pel Ple de la Diputació de 15
de maig de 2007 i formalitzada en conveni subscrit en data 6 de juny de 2007.

La Diputació de Girona exercirà les funcions delegades per mitjà de XALOC, l’organisme
autònom creat a tal efecte.

En tot cas serà XALOC qui determinarà, mitjançant instruccions escrites, els nexes i
traspassos d’informació entre els sistemes d’ambdues institucions.

2. La vigència de l’actual delegació, així com de totes les anteriors, serà fins el dia 1 de
gener de 2015, i es prorrogarà tàcitament d’any en any, llevat que qualsevol d’ambdues
administracions acordi deixar-la sense efecte i així ho comuniqui a l’altra part amb una
antelació mínima de sis (6) mesos.

3. La prestació dels serveis que es derivin de la delegació que contempla el present acord
comportarà una compensació econòmica que consistirà en el pagament dels imports
especificats a l’Ordenança Fiscal de prestació de serveis encomanats a XALOC, Xarxa
Local de Tributs, de la Diputació de Girona, còpia de la qual s’adjunta a l’expedient.

4. Per a la realització i execució de les funcions delegades, la Diputació de Girona s’ajustarà
a la normativa general aplicable, així com a la normativa interna dictada per aquesta, en
virtut del que preveu l’article 7.3 del TRLRHL, i de les seves pròpies facultats
d’autoorganització per a la gestió dels serveis atribuïts.

5. Ampliar l’abast del conveni formalitzat entre l’Ajuntament i la Diputació de Girona, amb la
delegació aprovada en el present acord, mitjançant una certificació que s’adjuntarà al
conveni esmentat.
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6. Notificar el present acord a la diputació de Girona perquè procedeixi a l’acceptació de la
delegació conferida.

7. La Diputació de Girona, una vegada hagi acceptat la delegació que s’atorga, publicarà el
present acord al Butlletí Oficial  de la Província de Girona i al Diari Oficial de la Generalitat
de Catalunya, per a general coneixement, d’acord amb el que preveu l’article 7.2 del
TRLRHL.

8. Facultar al Sr. Alcalde de l’Ajuntament de Roses o al regidor en qui delegui per la
formalització d’aquells documents que siguin necessaris per l’execució o desenvolupament
del present acord.

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- En principi s’aprova aquest conveni entre l’Ajuntament de Roses i la
Diputació de Girona, la xarxa de recaptació de tributs, XALOC, per tot el que té relació amb la
via administrativa dels expedients sancionadors, quan no es compleixen les ordenances
municipals i tirar-ho endavant per la via recaptatòria.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.-  Manifesta que estan d’acord, que és un expedient que va començar
l’anterior equip de govern. És una bona idea que tot el tema d’aquesta tramitació es faci a
través de Xaloc. Aconseguim que el personal de l’Ajuntament tingui menys feina per poder-se
dedicar a altres tasques més pròpies del municipi i, en principi al Grup Municipal Socialista no
li cal votació.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Manifesta que, en principi, també hi estaran d’acord, però volien
demanar si la gent que treballa en aquest organisme, aquí a Roses, és gent del poble o d’on
és i quina despesa comporta tenir aquest servei.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- La gent que treballa en el departament de Xaloc aquí a Roses és
competència de la Diputació, no és competència de l’Ajuntament de Roses. No vol dir que no
hi hagi alguna persona de Roses treballant allà, però la competència no és nostra, és
directament de la Diputació de Girona i el cost que ens suposa a nosaltres de la via
recaptatòria per cada expedient voltarà el 20% de l’import de recaptació que serà el que
s’emportarà Xaloc.
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ACLARIMENT DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Abans de preguntar el sentit del vot, fa un parell de puntualitzacions:

- S’adreça al senyor Francisco Martinez per puntualitzar que aquest expedient el va iniciar
l’anterior equip de govern quan ell era alcalde i  president de la Diputació i  amb l’actual
president Jaume Torreamadé varen crear aquest organisme. Posats a posar-nos
medalles, diu “pose’m-ne”.

- Respon la intervenció del senyor Francesc Giner dient-li que aquí a Roses com per tot
arreu, no es pregunta a la gent si és d’aquí o és d’allà, les places per ocupar un lloc de
treball a l’administració pública són obertes, públiques i concorrir. Per tant, aclareix la
pregunta, per tal que no es vagi repetint. La gent que treballa a l’Ajuntament o a la
Diputació o en aquest cas, un organisme depenent de la Diputació, lògicament pot ser de
Figueres, de la mateixa manera que la gent de Roses se’n pot anar a treballar a Vilajuïga
o poden anar a treballar a Sant Pere Pescador.

L’altra qüestió que vol aclarir l’alcalde és que no és que ens costi, és que ells fan la gestió
i se’ls paga un percentatge del què ens han cobrat. Més diners ens costaria si no es
cobressin aquelles multes i a part no solament és l’import econòmic d’una multa, perquè
no és amb afany recaptatori, sinó per imposar l’autoritat i perquè hi hagi ordre, sinó la
gent no ho entén.

L’alcalde demana disculpes per haver incidit en aquestes qüestions, perquè fa poc que el
senyor Giner està en el consistori i fa aquestes reflexions també perquè ens senti el públic
que ens escolta per la televisió i els que estan presents que també mereixen tenir aquesta
informació.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Magda Casamitjana.- Diu que més que res ho deia En Paco, perquè els va costar
moltíssim que la Diputació els acceptés aquest tipus d’encàrrec  i el senyor Manel Escobar ho
sap, perquè van fer cinquanta mil trucades. Roses tenia un nombre d’habitants i no els
pertocava i van treballar molt per aconseguir-ho. Per tant, diu que moltes felicitats per haver
creat Xaloc, però Xaloc va treballar, perquè vagi molt millor al nostre poble. Més que res,
perquè els va costar suor i llàgrimes i és present l’interventor que ho pot corroborar.
L’alcaldessa volia aclarir que alguna cosa van fer, a la qual cosa l’alcalde respon que
s’agraeix.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.
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09.- PROPOSTA RELATIVA A LA DEROGACIÓ DEL REGLAMENT D’UTILITZACIÓ
DELS EDIFICIS I INSTAL·LACIONS DE TITULARITAT PÚBLICA DE L’AJUNTAMENT DE
ROSES

El senyor Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president, presenta la proposta d’acord que és
del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta de l’alcalde president de l’Ajuntament de Roses per a la derogació del Reglament
d’utilització dels edificis i instal·lacions de titularitat pública de l’Ajuntament de Roses.

Antecedents

1. El Ple de l´Ajuntament, en sessió ordinària del dia 31 de maig de 2010, va acordar
l´aprovació definitiva del Reglament d´utilització dels edificis i instal.lacions de titularitat
pública de l’Ajuntament de Roses, el qual va ser publicat al BOP de Girona número 116,
de data 17 de juny de 2010.

2. En data 22 de maig de 2011, van tenir lloc les Eleccions municipals. L’11 de juny
d’enguany l’anterior consistori cessa en les seves funcions i es constitueix el nou
Ajuntament.

3. El nou equip de govern considera que els criteris del Reglament d’utilització dels edificis i
instal·lacions de titularitat pública de l’Ajuntament de Roses vigent, no s’ajusten a la bona
gestió dels edificis municipals, per la qual cosa es considera oportuna la seva derogació.

4.  La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 24
d’octubre de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

Primer. Articles 4.1.a) de la Llei de Bases de Règim Local i 8.1.a) de la Llei Municipal i de
Règim Local de Catalunya.

Segon. Articles 49 i 70.2 de la Llei de Bases de Règim Local, desplegat per l’article 162 de la
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya i els articles 60 a 66 del Reglament d’obres
d’activitats i serveis dels ens locals.

A proposta del senyor Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president de l’Ajuntament de Roses,
el Ple, adopta el següent:

ACORD:

1. Derogar el Reglament d´utilització dels edificis i instal.lacions de titularitat pública de
l’Ajuntament de Roses aprovat pel Ple d’aquesta corporació, en sessió ordinària del dia
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31 de maig de 2010 i publicat en el Butlletí de la província núm.116 de data 17 de juny
de 2010.

2. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant un anunci que s’haurà de
publicar al Butlletí Oficial de la Província de Girona, al Diari Oficial de la Generalitat de
Catalunya, a un diari de difusió comarcal, en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació i en
el web municipal, i obrir un període de 30 dies, a comptar des de la data de publicació de
l’anunci al BOP,  als efectes que s’hi puguin formular al·legacions.

3. Si no es presenten al·legacions en el termini a dalt detallat, s’entendrà definitivament
adoptat aquest acord, fins aleshores provisional.

4. Pel que fa al calendari per a la utlització dels edificis i instal·lacions de titularitat municipal
corresponent a l’exercici 2011, aprovat per la Junta de Govern Local, en data 1 de juliol
de 2011, indicar que aquest  continua vigent fins a 31 de desembre de 2011 i pel que fa
a les sol·licituds d’autoritzacions d’ús que se sol·licitin, es regiran per la normativa de
règim local d’aplicació, a partir que l’acord esdevingui definitiu.

5. Comunicar aquest acord al Departament de Premsa, al de Servei d´Atenció al Ciutadà, al
de Benestar Social, al d´Educació, al d´Intervenció, al d´Esports, Festes i Joventut, al de
Cultura, al de Turisme i Promoció Econòmica i als Serveis Informàtics d´aquest
Ajuntament, perquè en tinguin coneixement. Exp. 5393/2008.*

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Manifesta que la motivació d’això és la gran quantitat de burocràcia que ens ha
representat aquesta convocatòria i que al final si el que es pretenia amb molt bon criteri, i no
és cap retret, era simplificar la via administrativa i aclarir punts de conflicte que sorgeixen
entre diferents clubs, associacions i usuaris d’aquests espais municipals, al contrari, aquest
conflicte ha arribat a via judicial, amb advocats que van i venen i aquestes coses. Per tant,
deroguen aquest pla. Si convé, se l’estudiaran per fer-lo d’alguna altra manera, però si es
veu la complicació tan horrorosa de l’expedient, el que el ciutadà espera de l’administració
és que anem simplificant els tràmits i en això estem.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Magda Casamitjana.- Diu que al començament, tampoc no sabien com es feien les
coses i com l’alcalde ha pogut dir en el punt d’informar, el Grup Municipal Socialista es
pensava que les coses serien molt més fàcils i no ho van ser. Cada vegada que es
demanava un espai municipal per fer qualsevol activitat, els tècnics els ho denegaven i quan
no era aquí era allà, no era allà i quan no era aquí, perquè el tècnic havia de fer un informe
dient que aquell espai estava destinat i, per tant, no hi hauria cap problema que passés no
sé què. Per tant, això va passar amb totes les activitats que l’anterior equip de govern va
començar. Després, és veritat que els van dir que l’anterior equip de govern eren els
conillets d’índia, perquè no s’havia fet fins ara. Per tant, l’actual equip de govern tenia moltes
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més facilitats per poder cedir els espais, cosa que els hauria anat molt bé, perquè els poden
ensenyar la quantitat de vegades que els van tirar enrera qualsevol proposta que es feia de
qualsevol lloc, fins i tot de les escoles. Per tant, van decidir fer un projecte que el va portar el
regidor Antoni Rodríguez, que va estar tres anys fent aquest projecte, amb la col·laboració
d’un equip tècnic de fora, va passar per concurs públic, hi ha una empresa que se’n va
cuidar, va estar parlant amb totes les associacions, va estar parlant amb tots els regidors, va
estar parlant amb tots els tècnics i és un projecte que li demana que se’l mirin. Entén que pot
haver problemes a l’hora de fer les quines a la plaça Frederic Rahola, però és que a la plaça
Frederic Rahola abans no hi podien fer res i sempre era l’alcaldessa la responsable i si
passava alguna cosa tenia l’espasa de Demòcles sobre el seu cap, única i exclusivament
perquè no hi havia aquest reglament. Des dels llocs tècnics i des de l’administració se’ls va
dir que si no tenien això cada vegada tindrien més problemes. Li sembla que és un projecte
que potser cal revisar. Això ho portaven els tècnics, però li sembla que fins i tot va haver
participació de tots i, d’alguna manera, derogar-lo així com així no deixa de ser que ens fa
una mica de mal, perquè és un projecte que no el vam fer els polítics. Creu que hi ha de ser,
no només pel que es pot fer al teatre, perquè si es miren moltes coses, tant a la Ciutadella,
com al teatre com al castell, però també a les escoles i  també a totes les altres sales que
són propietat de l’Ajuntament, fins i tot aquesta. Estaven coberts de qualsevol cosa, perquè
tenien l’informe favorable dels tècnics i, per tant, si passava alguna cosa tenien totes les
assegurances adequades. Si no és així, el problema és...  »si passa alguna cosa, te les
carregaràs».  La regidora socialista anuncia que finalment votaran en contra, perquè li
sembla que és un treball molt acurat que no han fet ells i els demana que s’ho remirin i es
presten voluntaris, perquè el va fer el seu equip de govern i s’ha de poder explicar i tenir les
coses clares, tant els polítics com els tècnics.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Avança que el seu grup s’abstindrà a les votacions i fins que no hi hagi
un nou reglament i el vegin no canviaran d’opinió.

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Manifesta que l’equip de govern manté la proposta de deixar sense efecte aquest
reglament, que no destrueix ni anul·la aquest reglament, sinó que deixa sense efecte, en
suspens l’aplicació d’aquest reglament que, com ja ha dit l’alcalde a la seva exposició,
s’havia fet amb tota la bona intenció i buscant la màxima celeritat, però per altra banda tot té
un cost i el temps és un cost important. El temps per resoldre peticions per part dels usuaris
dels serveis públics i el cost de l’Ajuntament de tenir personal dedicat a aquestes coses, que
no és només l’auxiliar administratiu, sinó l’administratiu i  els informes jurídics i, si més a
més, hem d’acabar anant als tribunals per defensar una idea, que si aquest pot fer això o
allò, no és el millor instrument. No dubta que està fet amb tota la bona fe, però no és el millor
instrument.

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM
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Sra. Magda Casamitjana.- Diu que sap que s’allarga  una mica més que el senyor Giner,
cosa que lamenta, però creu que ells també s’han d’explicar. Per tant, demana a l’alcalde
que l’escolti.

La senyora Casamitjana recorda que van tenir molts problemes a l’hora de cedir espais
municipals a la gent de Roses i que fins que no van tenir aquesta eina va ser igualment
complicat i aquesta eina els feia estar tranquils, perquè a través d’aquesta eina quedaven
avalats per qualsevol cosa que pogués passar. La regidora no sap, sense aquesta eina, si
serà possible i quins informes tècnics tindrà l’actual equip de govern. Assegura que no han
de patir, perquè no els aniran a buscar ni aniran a dir res, perquè el que volen és que es
facin coses, però sobretot era, perquè els tècnics i un document avalés que estaven fent les
coses ben fetes i que si passava alguna cosa estava cobert.

RESPOSTA DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Aclareix que quan ha parlat del temps, lamenta si la senyora Casamitjana s’ho ha
agafat malament, però més que res, és la tercera vegada que explica el mateix, que era molt
necessari fer-ho. L’alcalde demana excuses si no era procedent i lògicament mantenen la
intenció de retirar aquest reglament, perquè no creuen que sigui el millor pel bon
funcionament d’aquest Ajuntament i de tots els usuaris dels serveis públics.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat :

Vots a favor : Dotze (12) Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep M. Mas Blanch,
Sílvia Useros, J. Manuel Fernández, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar,
Àngel Tarrero, Carlos López i Carles Pàramo.

Vots en contra : Sis (6) Carles Ferrer, Imma Carrión, Fco. Martinez, Francisca Guijarro,
David Beltran i Magda Casamitjana.

Abstencions: Dues  (2) Francesc Giner i M. Àngels Arjona.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

10.- MODIFICACIÓ NÚMERO 1 DE LA PLANTILLA I DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE
TREBALL DE L’ANY 2011

El senyor Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president, presenta la proposta d’acord del tenor
literal següent:

Identificació del document

Modificació número 1 de la plantilla i de la relació de llocs de treball de l’any 2011.
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Antecedents

1. El Ple de la corporació en la sessió extraordinària del dia 9 de desembre de 2010, va
aprovar, juntament  amb el pressupost general per a l’exercici 2011, la plantilla, la relació
de llocs de treball i les retribucions del personal de l’Ajuntament de Roses per a l’any
2011.

2. L’Alcaldia proposa la modificació número 1 de la plantilla i de la relació de llocs de treball
de l’any 2011 en el sentit de:

a) Crear una plaça a la plantilla de personal funcionari amb la denominació “cap de
l’Àrea de Serveis Urbanístics i Territori”, enquadrada a l’escala d’administració
especial, subescala tècnica, classe tècnic superior, categoria tècnic d’administració
especial, lloc de treball cap d’àrea, grup A, subgrup A1, complement de destí 27 i
complement específic 3.300,10 €. Aquesta plaça es crea per una nova reorganització
administrativa interna en dos àrees, Urbanisme i Territori i Serveis i infraestructures
públiques.

b) Crear una plaça a la plantilla de personal funcionari amb la denominació “cap del
Departament de Serveis Informàtics”, enquadrada a l’escala d’administració especial,
subescala tècnica, classe tècnic superior, categoria tècnic d’administració especial,
lloc de treball cap de departament, grup A, subgrup A1, complement de destí 24 i
complement específic 1.596,06 €. Aquesta plaça es crea per donar un impuls a
l’administració electrònica als efectes de complir els requisits establerts a la Llei
d’administració electrònica, així com per organitzar els serveis informàtics avui
dispersos.

c) Suprimir de la plantilla de personal funcionari les places vacants tot seguit detallades:

- Auxiliar administratiu/va de l’Àrea de Serveis Territorials
- Auxiliar de suport tècnic de l’Àrea de Serveis Territorials
- Netejador/a de l’Àrea de Serveis Generals
- Tècnic/a auxiliar d’informàtica de l’Àrea de Serveis Generals

3. Amb data 4 d’octubre de 2011, el cap de Recursos Humans han emès un informe
favorable al respecte.

4. La Comissió Informativa del dia 24 d’octubre de 2011 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de dret

Primer. És d’aplicació, pel que fa a la modificació de la plantilla, la normativa següent:
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a. La Llei 7/2007, de 12 d’abril, pel qual s’aprova l’estatut bàsic de l’empleat públic
(BOE núm.  89, de 13.04.2007).

b. El Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament del personal
al servei de les entitats locals (DOGC de 24.04.1987). L’article 27 estableix que
la plantilla es pot modificar en posterioritat a l’aprovació del pressupost durant
l’any de la seva vigència, per respondre a l’establiment de nous serveis, per a
l’ampliació o millora de les existents que no admetin demora per a l’exercici
següent, com també si respon a criteris d’organització administrativa interna.

Segon. D’acord amb allò preceptuat en els articles 28 i 54.1 del Reglament del personal al
servei de les entitats locals, l’òrgan competent per aprovar la modificació de la
plantilla és el Ple de la Corporació. En igual sentit, els articles 22.2.i de la Llei de
bases de règim local, 50.2.k de la Llei municipal de règim local de Catalunya i
129.3 del Text refós de règim local.

Tercer. La modificació requereix els mateixos tràmits que l’aprovació: publicació en el BOP
i en el DOGC i comunicació a la Direcció General de la Generalitat de Catalunya i a
l’Administració de l’Estat.

Quart. Les places que es proposen per a la seva supressió han quedat en situació de
vacants, per la qual cosa no hi ha impediment per la seva extinció i les places de
nova creació s’enquadren d’acord amb el nivell de titulació exigit de grup i de nivell,
i el complement específic que s’assigna és l’establert per a places ja existents que
es poden considerar com de similars característiques, per la qual cosa aquests
complements específics s’han pres de referència. Pel que fa a la plaça de Cap del
departament de serveis informàtics es crea per donar un impuls a l’administració
electrònica als efectes de complir els requisits establerts a la Llei d’administració
electrònica, així com per organitzar els serveis informàtics avui dispersos. En
relació amb el cap de l’àrea dels serveis urbanístics i Territori es crea per una nova
reorganització administrativa interna en dos àrees, Urbanisme i Territori i Serveis i
infraestructures públiques.

A proposta de l’alcalde president, Carles Pàramo Ponsetí, s'adopta el següent

Acord

1. Modificar la plantilla i la relació de llocs de treball aprovats per a l’any 2011 en el sentit
següent:

a) Crear una plaça a la plantilla de personal funcionari amb la denominació “cap de
l’Àrea de Serveis Urbanístics i Territori”, enquadrada a l’escala d’administració
especial, subescala tècnica, classe tècnic superior, categoria tècnic d’administració
especial, lloc de treball cap d’àrea, grup A, subgrup A1, complement de destí 27 i
complement específic 3.300,10 €.
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b) Crear una plaça a la plantilla de personal funcionari amb la denominació “cap del
Departament de Serveis Informàtics”, enquadrada a l’escala d’administració especial,
subescala tècnica, classe tècnic superior, categoria tècnic d’administració especial,
lloc de treball cap de departament, grup A, subgrup A1, complement de destí 24 i
complement específic 1.596,06 €.

c) Suprimir de la plantilla de personal funcionari les places vacants tot seguit detallades:
- Auxiliar administratiu/va de l’Àrea de Serveis Territorials
- Auxiliar de suport tècnic de l’Àrea de Serveis Territorials
- Netejador/a de l’Àrea de Serveis Generals
- Tècnic/a auxiliar d’informàtica de l’Àrea de Serveis Generals

2. Publicar la modificació de la plantilla i de la relació de llocs de treballs esmentada en el
punt anterior al Butlletí Oficial de la Província de Girona i al Diari Oficial de la Generalitat
de Catalunya.

3. Trametre un certificat de l’acord al Ministeri d’Administració Pública, al Departament de
Governació i a la Direcció General d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya.

4. Comunicar-ho al Departament d’Intervenció per al seu coneixement i efectes.= Exp.
4112/2010.

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Explica que en llenguatge planer i perquè tothom l’entengui, es tracta d’un
arquitecte que faci de director/a de l’àrea d’urbanisme.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.- Diu que, en principi, el seu grup no estaria d’acord amb aquest punt
per diversos motius. Un dels motius és que es destrueixen quatre llocs de treball per posar-
ne dos. Si sabem restar seran dos persones que podrien trobar una feina i que no la
trobaran i per altra banda entenen que si la plaça de cap de l’àrea de serveis urbanístics i
territori és un altre arquitecte, precisament avui en dia que malauradament no es construeix
pràcticament res, el que estem fent és posar encara un arquitecte més. No sap què farà
aquest Ajuntament amb quatre arquitectes quan la realitat és que no hi ha feina per tanta
gent. Per tant, en principi no estan d’acord i la votarien en contra.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Diu que en principi ells també s’abstindrien. Ratifica les paraules del
senyor Francisco Martinez perquè amb els temps que corren veuen com s’agafa una plaça
per a un tècnic nou, que és  un arquitecte. No ho veuen clar i per aquest motiu s’abstindran
a les votacions.
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RESPOSTA DE L’ALCALDIA

Alcalde.- En resposta a les dues preocupacions compartides entre el Grup de Gent del
Poble i el PSC els explica que no desapareixen aquestes places. Aquestes places
constaven teòricament a la plantilla de treballadors, però ja feia anys que no estaven
ocupades, per tant, no desapareixen. No és el mateix que dir que perquè entri aquesta
persona o s’ocupi aquesta plaça em trèiem tres o quatre.

Això no és cert, aquestes places estan convocades i han estat tradicionalment posades,
però figuren a efectes només teòrics,  no desapareix ningú, així que aquest no és el cas.

Aclareix al senyor Giner i al senyor Francisco Martinez el per què creen una plaça
d’arquitecte. Precisament, com que no hi ha massa feina d’iniciatives d’obra major, potser
ara seria el moment d’incentivar com es desenvolupen tots aquells sols urbanitzables
delimitats, plans parcials, etc. que hi ha en el poble.

Aquesta és una feina que requereix molt d’ordre, una persona capaç, és el motiu del nivell
de la plaça que es convoca  i de quina manera l’Ajuntament de Roses comença a treballar, a
fi i efecte de tirar endavant tots aquells reptes que tenim en el poble de Roses respecte a
uns sols urbanitzables delimitats que fa entre vint i trenta anys que estan qualificats
urbanísticament d’aquesta manera. Creu que hi ha plans parcials molt senzills; sol
urbanitzable delimitat,  alguns d’ells amb només un o dos propietaris i molt fàcil de tirar
endavant.

En definitiva, no és una frivolitat, no és una banalitat, no és una cosa incoherent, el nostre
programa deia que anaven per això, que precisament no són enemics del sector
construcció, sinó que són amics de tot allò que sigui positiu i constructiu, mai més ben dit i
en això estan, en tirar endavant tots aquells documents que ha de tirar endavant a fi i efecte
que d’aquí a poc temps, quan tot es comenci a reanimar, estem en disposició de donar
resposta.

Es vol imaginar a banda i banda de la carretera, sortint de Roses, cosa de la que han estat
parlant amb el Director General de Comerç, aquell sector comercial que hi ha des de la
rotonda de la carretera de Cadaqués o la carretera de Vilajuïga fins al Carrefour –i demana
disculpes per nomenar una marca comercial-, com podem tirar-ho endavant. De llocs de
treball, si no creem la situació, perquè les empreses es puguin instal·lar,  lògicament créixer i
crear llocs de treball no ho farem.

Aquesta és la feina que tindrà aquesta persona i esperen que els ajudi.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.- Demana fer dues puntualitzacions.
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La primera, que tant de bo tinguessin treball tots quatre i quatre més. No està dient que hi
hagi quatre persones que es quedin al carrer, sinó que dues persones que estan a l’atur
podrien tenir feina, que és diferent. L’alcalde té raó que aquestes places només consten a la
plantilla, però només falta treure aquestes places a concurs per tal que dues persones que
estan a l’atur poguessin tenir feina. No vol dir que marxin quatre persones a l’atur.

La segona puntualització és per saber de quina manera es proveiran les dues places que es
convoquen. Pregunta si es farà per concurs o si s’ha pensat la manera com es cobriran.

RESPOSTA DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Diu que ara aniríem a una discussió de fons. La solució de l’atur en aquest país, a
Catalunya, a Espanya i a Europa no és crear places de funcionaris, perquè els funcionaris
es paguen, precisament amb el que rendeixen els que no són funcionaris. Aleshores, que
l’adminisitració, en general s’ha d’aprimar és un clam.

Dit, això, lògicament no estem prescindint de ningú que estigui treballant a l’Ajuntament, sinó
que són quatre places teòriques que ens ajuda a clarificar els nostres pressupostos, perquè
hem de tenir consignació en el pressupost de totes unes xifres, unes quantitats per unes
persones que no es pensen convocar i almenys ho han demostrat i en canvi...

En canvi, han de prescindir d’una persona que de veritat dinamitzi el sector construcció
d’una manera constructiva. Aquesta és la intenció de l’equip de govern. Qualsevol decisió de
govern és criticable, però en tot cas aquesta és la decisió d’aquest equip de govern i per
això ho proposen en el ple.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Dotze (12) Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep M. Mas Blanch,
Sílvia Useros, J. Manuel Fernández, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar,
Àngel Tarrero, Carlos López i Carles Pàramo.

Vots en contra: Sis (6) Carles Ferrer, Imma Carrión, Fco Martinez, Francisca Guijarro, David
Beltran i Magda Casamitjana.

Abstencions: Dues (2) Francesc Giner i M. Àngels Arjona.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

11.- MODIFICACIÓ, CREACIÓ I REGISTRE DE NOUS FITXERS QUE CONTENEN
DADES DE CARÀCTER PERSONAL DE TITULARITAT DE L´AJUNTAMENT DE ROSES I
D’EMPRESES MUNICIPALS
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El senyor Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president, presenta la proposta d’acord que és
del tenor literal següent:

Antecedents

1. L’Ajuntament de Roses disposa de diferents fitxers de dades de caràcter personal
creats amb anterioritat i degudament inscrits al Registre de l’Autoritat Catalana de
Protecció de Dades. L’Ajuntament ofereix nous serveis i activitats que fan necessària
la creació de nous fitxers. Així mateix, les empreses municipals disposen de diferents
fitxers inscrits al registre de fitxers privats de l’Autoritat Catalana de Protecció de
Dades, fitxers que han de ser modificats en aspectes puntuals.

2. La creació, modificació o supressió de fitxers de dades de caràcter personal de les
administracions públiques té la seva regulació a l’article 20 de la Llei Orgànica
15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal, on
s’estableix que l’acord de creació, modificació o supressió s’ha d’efectuar per mitjà
de disposició de caràcter general. Un cop aprovada definitivament la informació
bàsica dels fitxers (entre altra l’estructura, responsabilitats i nivell de seguretat) s’ha
de comunicar al Registre de fitxers de l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades
(art. 11.2.a de la Llei 32/2010, d‘1 d’octubre, de l’Autoritat Catalana de Protecció de
Dades).

3. La Comissió Tècnica de Gestió de la Informació de l’Ajuntament de Roses va
estudiar, en la seva reunió celebrada el passat 29 d’abril de 2011, els canvis
experimentats en els sistemes de tractament de la informació, en l’estructura
organitzativa i en els serveis que ofereix l’Ajuntament. A partir d’aquesta anàlisi de
les noves funcions i serveis que presta l’Ajuntament de Roses es va prendre, entre
d’altres, l’acord de crear i registrar davant l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades
els nous fitxers i, així mateix, de modificar els fitxers necessaris per adaptar-los als
canvis que s’han anat experimentant.

4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia
24 d’octubre de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte dessús esmentat.

Fonaments de dret

1.- Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal
i de Règim Local de Catalunya.
2.- Llei Orgànica 15/1999 de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal.
3.- Llei 32/2010, d‘1 d’octubre, de l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades.
4.- Reial Decret 1720/2007, de 21 de desembre, pel que s’aprova el Reglament de
desenvolupament de la Llei Orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades
de caràcter personal.

A proposta de l’Alcalde, senyor Carles Pàramo i Ponsetí, com a responsable de l’Àrea de
Serveis Generals  s’adopta  el següent
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ACORD:

PRIMER.- Modificar, en la forma que s’indica a l’Annex I, la identificació i descripció de
fitxers de titularitat d’aquest Ajuntament i de les empreses municipals, segons s’indica a
cada cas.

SEGON.- Aprovar la creació de fitxers amb dades de caràcter personal de titularitat d’aquest
Ajuntament, la denominació i altres referències bàsiques dels quals s’especifiquen a l’Annex
II.

TERCER.- El responsable dels fitxers de nova creació (annex II) serà l’Ajuntament.
S’adoptaran les mesures de gestió i organitzatives necessàries per tal de garantir la
confidencialitat, la seguretat i la integritat de les dades, així com l’exercici efectiu dels
seus drets per part de les persones afectades o interessades. Les mesures de seguretat
exigides per la normativa s’aplicaran en funció del nivell de seguretat de cada fitxer i
resulten principalment de l’adopció a nivell intern de les mesures previstes en el títol VIII
del Reglament de desenvolupament de la Llei Orgànica 15/1999, de 13 de desembre,
aprovat pel Reial Decret 1720/2007, de 21 de desembre. El detall d’aquestes mesures i
la seva aplicació concreta figuren en els Documents de seguretat de l’Ajuntament i de les
empreses municipals.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels mebres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat pesentada i s’eleva a acord plenari.

12.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL
REGULADORA DEL REGISTRE DE PARELLES DE FET

El senyor Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde-president, presenta la proposta d’acord que és
del tenor literal següent:

Identificació del document

Aprovació inicial de la modificació de l’Ordenança municipal reguladora del registre de
parelles de fet.

Antecedents

1. El Ple municipal, en sessió ordinària de data 29 de novembre de 2010, va acordar
l’aprovació definitiva d’una Ordenança municipal reguladora del registre de parelles de
fet, publicada en el  BOP de Girona número 247, en data 28 de desembre de 2010, i en
el DOGC núm. 5802, en data 24 de gener de 2011.

2. L’article segon de l’esmentada Ordenança disposa que:
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“Podran instar la seva inscripció en el Registre totes aquelles parelles que, pel seu lliure i
ple consentiment, hagin constituït una unió estable de convivència no matrimonial i
acreditin el compliment dels següents requisits:
a) Ser major d’edat o menor emancipat.
b) No formar parella estable amb una altra persona.
c) No haver estat declarats incapacitats.
d) No ser parents per consanguinitat o adopció en línia directa, o per consanguinitat en

segon grau col·lateral.
e) Estar empadronats en el municipi de Roses”.

3. Amb data 14 d’octubre de 2011 els Serveis Jurídics municipals han emès un informe al
respecte.

4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, en sessió de data 24 d’octubre de 2011, ha
emès un dictamen favorable al respecte.

Fonaments de dret

Primer. La Llei 25/2010, del 29 de juliol, del llibre segon del Codi Civil de Catalunya, relatiu a
la persona i la família (DOGC del 21 d’agost de 2010), vigent des de l’1 de gener de 2011
disposa que “la parella estable està conformada per dues persones que conviuen en una
comunitat de vida anàloga a la matrimonial es consideren parella estable en qualsevol dels
casos següents:
a) Si la convivència dura més de dos anys ininterromputs.
b) Si durant la convivència, tenen un fill comú.
c) Si formalitzen la relació en escriptura pública.”

Segon. Article 60 i següents del Decret 175/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el
Reglament d’obres, activitats i serveis de les entitats locals.

A proposta de l’alcalde president de la corporació, senyor Carles Pàramo i Ponsetí, el Ple
adopta el següent

Acord

1. Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança municipal reguladora del Registre
Municipal de Parelles de fet.

2. Modificar el redactat de l’article segon de l’Ordenança municipal reguladora del Registre
Municipal de Parelles de fet del municipi de Roses amb el següent redactat:
“Podran instar la seva inscripció en el Registre totes aquelles parelles que, pel seu lliure i
ple consentiment, hagin constituït una unió estable de convivència no matrimonial i
acreditin el compliment dels següents requisits:

a) Ser major d’edat o menor emancipat.
b) No formar parella estable amb una altra persona.
c) No haver estat declarats incapacitats.
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d) No ser parents per consanguinitat o adopció en línia directa, o per consanguinitat
en segon grau col·lateral.

e) Estar empadronats en el municipi de Roses en el mateix domicili dos anys
ininterrompudament, com a mínim”.

3. Sotmetre-ho a informació pública mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província
de Girona (BOP), al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (DOGC), a un diari de
difusió provincial i en el tauler d’anuncis de la corporació, pel termini de 30 dies, per a la
formulació de reclamacions i al·legacions.

4. En el supòsit que en el tràmit d’exposició pública no es presenti cap al·legació ni
reclamació al respecte, l’acord d’aprovació inicial esdevé definitiu. No obstant això, les
ordenances i reglaments s’han de publicar en el BOP i no entren en vigor fins que se
n’hagi publicat íntegrament el text i hagi transcorregut el termini de 15 dies hàbils.

5. Comunicar-ho al Servei d’Atenció al Ciutadà (SAC), per al seu coneixement.= Exp.
330/2008*

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat presentada i s’eleva a acord plenari.

13.- ESMENAR EL NOMENAMENT DEL REPRESENTANT DE LA CORPORACIÓ EN EL
CONSORCI PER A LA NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA

El senyor Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president, presenta la proposta d’acord del tenor
literal següent:

Identificació del document

Esmenar el nomenament del representant de la corporació en el Consorci per a la
Normalització Lingüística.

Antecedents

1. Eleccions municipals del dia 22 de maig de 2011.

2. Constitució de l’Ajuntament i presa de possessió de l’alcalde i regidors de la corporació
el dia 11 de juny de 2011.

3. Acord del Ple extraordinari, de data 28 de juny de 2011, en el qual, entre d’altres, es
nomenaven els representants de la corporació (titular i suplent) en el Consell de Centre
del Consorci per a la Normalització Lingüística (CPNL), quan s’havien d’haver nomenat
representants de la corporació en el Consell de Centre i en el Ple del CPNL.
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4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, en sessió de data 24 d’octubre de 2011, ha
emès un dictamen favorable al respecte.

Fonaments de dret

Primer.  Article 38 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats
locals.

A proposta de l’alcalde president de la corporació, senyor Carles Pàramo i Ponsetí, el Ple
adopta el següent

Acord

1. Esmenar l’acord del Ple extraordinari del dia 28 de juny de 2011, en el sentit de què els
representants de l’Ajuntament de Roses en el Consell de Centre del Consorci per a la
Normalització Lingüística, també ho són del Ple:

Titular:    Marc Danés Zurdo
Suplent:  Sílvia Useros Moyano

2. Notificar aquest acord al Consorci per a la Normalització Lingüística, al senyor Marc
Danés Zurdo i a la senyora Sílvia Useros Moyano, per al seu coneixement.= Exp.
2681/2011*

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat presentada i s’eleva a acord plenari.

14.- SOL·LICITUD DE L’AJUNTAMENT DE ROSES D’UNA NOVA LEGISLACIÓ EN
CONTRA DE LA VENDA AMBULANT IL·LEGAL

El senyor Àngel Tarrero, com a responsable de l’àrea de Seguretat Ciutadana, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

El senyor Marc Danés s’absenta de la sessió a les 16:57 hores i es reincorpora
immediatament i abans de la votació.

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a la sol·licitud d’una nova legislació en contra de la venda ambulant il·legal.

Antecedents
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1. El comerç i el turisme són per a Roses i per a Catalunya els dos sectors econòmics que
han esdevingut bàsics per a la recuperació econòmica.

2. Una oferta de qualitat requereix l’esforç tan de l’administració com dels sectors implicats,
emprenedors i treballadors, per aconseguir o mantenir la bona imatge imprescindible per
a garantir el futur.

3. Des de fa uns anys, aquesta bona “imatge” turística es veu malmesa per la creixent
activitat de  venda ambulant il·legal que envaeix l’espai públic, carrers, passejos, platges
i terrasses de la nostra vila.

4. Tot i els  esforços dels diferents cossos i forces de la seguretat, Policia Local, Mossos
d’Esquadra, Guàrdia Civil i Policia Nacional en la tasca de posar fre als excessos i a
l’assetjament que els venedors/res il·legals i els prestadors/prestadores de “serveis”
il·legals exerceixen sobre els turistes, la situació actual es pot qualificar de preocupant,
amb el  conseqüent impacte social que  aquesta activitat  provoca en tota la societat
rosinca en general i entre els actors del sector turístic en particular.

5. Tot i que cal felicitar de forma molt clara i sincera el gran esforç que comandaments i
agents dels cossos policials que practiquen des de fa anys, els resultats  no són els més
satisfactoris possibles,  i l’exercici d’aquesta activitat any rere any, va en camí
d’esdevenir un problema amb trets de violència  que no cal amargar, ja que aquest any
els agents ferits ja  supera llargament de la desena.

6. Atès que la legislació actual no permet resoldre el problema amb la suficient efectivitat i
patim una situació que ha de ser considerada delictiva a tots els efectes,  donant lloc al
frau fiscal, la competència deslleial, la venda de productes falsificats, l’inseguretat
ciutadana i una certa alarma social. Sense oblidar també que l’episodi d’atemptats contra
l’autoritat va en augment.

7. Atès que la displicència en voler tractar aquest tema,  i atès que tot plegat és un greu
atemptat tan al principi d’autoritat, com a la convivència i cohesió social, i significa
l’afavoriment d’un clima que  afavoreix l’explotació laboral, i el foment de les xarxes que
exploten  persones en situació irregular.

8. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 24
d’octubre de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

A proposta del Sr. Carles Pàramo i Ponsetí,  Alcalde president de l’Ajuntament de Roses, el
Ple adopta el següent

ACORD:

1. Sol.licitar als Poders Legislatiu, Executiu i Judicial que estableixin els mecanismes
oportuns per a aconseguir fer efectius els següents objectius:

a) Lluitar contra el frau fiscal
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b) Mantenir l’autoritat que emana dels municipis quan a l’aplicació de les seves
competències, regulació de la venda ambulant.

c) Mantenir i protegir la garantia de la competència lleial al sector comercial.

d) Protegir la bona imatge necessària per a tots el municipis i de manera
absolutament imprescindible per a  les destinacions turístiques en aquest cas
sotmeses durant la temporada estiuenca a la pressió que representa haver d’atendre
poblacions estacionals que dupliquen i tripliquen la població resident fixa.

2. Comunicar el present acord a l’Associació Catalana de Municipis, Federació Catalana de
Municipis i Federación Española de Municipios y Provincias, al Congreso de los Diputados i
Senado, al Parlament de Catalunya, al Ministerio del Interior del Gobierno de España;
Conselleria de l’Interior de la Generalitat de Catalunya; Associació de Comerciants de Roses
(ACOR) i Estació Nàutica de Roses, i a les Direccions Generals de Mossos d’Esquadra,
Guàrdia Civil i Policia Nacional i el Síndic de Greuges. Exp. 4245/2011

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Àngel Tarrero.- Explica que ha estat una de les prioritats d’aquest equip de govern de
l’Ajuntament de Roses i dels anteriors equips de govern la lluita en contra de la venda
ambulant. És per aquest motiu i atès que la legislació actual no permet resoldre el problema
amb la suficient efectivitat i que està patint una situació que ha de ser considerada delictiva
a tots els efectes i que dóna lloc a un frau fiscal, a la competència deslleial, la venda de
productes falsificats, la inseguretat ciutadana i una certa alarma social, sense oblidar també
l’episodi d’atemptats contra l’autoritat que van en augment.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Magda Casamitjana.-  En primer lloc, felicita el senyor Àngel Tarrero i li diu que, com ell
sap, van començar a tenir greus problemes d’aquesta mena i varen fer tot el que estava en
les seves mans. Recorda que l’última cosa que va fer com a alcaldessa va ser parlar i fer
una reunió on hi havia tots els responsables no només territorials, sinó també de la
Generalitat, que van venir a explicar-los que farien el possible per tirar endavant alguna
normativa o alguna llei que els ajudés, sobretot als policies municipals, a la Guàrdia Civil i a
la Policia Nacional de poder frenar aquest top manta.

Recorda que a les acaballes de la legislatura van fer un díptic i també els panells informant.
Li sembla que era el primer ajuntament que ho feia i el delegat territorial de Girona va estar
molt content i fins i tot els va dir que els copiaria la idea. Només vol demanar-li que, d’alguna
manera si es pogués mirar exactament que s’està fent en altres ajuntaments, perquè ara ha
sortit a la premsa que hi ha alguns ajuntaments que poden, no sap exactament com, multar-
los i, per tant, que no surtin al cap de dos minuts, o alguna cosa així. Després, que si
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organitzen alguna comissió per debatre o per buscar quines són les solucions a l’àmbit
català, espanyol o europeu i  frenar aquest allau de “top mantes” li agradaria formar-ne part.

Desitja que tinguem molta sort i esperen que, d’alguna manera, hi hagi una legislació que
aturi no només la venda ambulant que provoca un malestar en els comerciants, sinó com ja
veurem en el proper punt, les picabaralles que poden arribar a fer mal a uns i als altres.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE DEFENSA DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- En primer lloc vol felicitar al regidor i als agents per la tasca feta aquest
estiu en relació al tema de la venda ambulant i donar suport total a la iniciativa.

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Francesc Giner.- Diu que vol agrair de part seva, d’aquest equip de govern i dels
funcionaris del suport que reben diàriament per la tasca tan complicada i tan difícil que han
de fer en el dia a dia.

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Abans de demanar el sentit de vot i en referència al que acaba de dir el senyor
Tarrero, l’alcalde llegeix el punt número 3 de l’acord que el ponent no ha llegit que diu:

“3.- Des de fa uns anys, aquesta bona “imatge” turística es veu malmesa per la creixent
activitat de venda ambulant il·legal que envaeix l’espai públic, carrers, passetjos, platges i
terrasses de la nostra vila.
4.- Tot i els esforços dels diferents cossos i forces de la seguretat, Policia Local, Mossos
d’Esquadra, Guàrdia Civil i Policia Nacional en la tasca de posar fre als excessos i a
l’assetjament que els venedors/res il·legals i els prestadors/prestadores de “serveis” il·legals
exerceixen sobre els turistes, la situació actual es pot qualificar de preocupant, amb el
conseqüent impacte social que aquesta activitat provoca en tota la societat rosinca en
general i entre els actors dels sector turístic en particular.
5.- Tot i que cal felicitar de forma molt clara i sincera el gran esforç que comandaments i
agents dels cossos policials practiquen des de fa anys, els resultats no són els més
satisfactoris possibles.”

La referència de felicitació a la part expositiva ja hi és i l’acord deia de comunicar-ho als
responsables dels cossos que han esmentat.

Abans de res vol llegir un comunicat que com que ja va passar per informativa i ha tingut
ressò, l’escrit diu així :
“L’associació de Comerciants de Roses (ACOR) dóna suport a la iniciativa proposada per
l’alcalde al Ple de l’Ajuntament dirigida a l’establiment de mecanismes hàbils per erradicar la
venda ambulant il·legal del municipi.
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Atesa la precarietat dels instruments de què compten les administracions municipals per
lluitar contra aquesta activitat il·lícita, entenen que s’han d’ampliar les competències dels
consistoris, perquè en el seu marc legislatiu puguin regular les condicions idònies per
perseguir aquest tipus d’activitat.
A part de la lesió a l’interès públic per tractar-se d’activitats excloses al control fiscal de
l’Estat, la venda ambulant il·legal suposa un atemptat a la lliure competència i al
manteniment d’unes condicions d’igualtat que l’administració, en el seu paper de garant de
la legalitat no pot deixar de perseguir.
ACOR recolza i dóna suport a aquesta iniciativa i reclama a l’Ajuntament de Roses que
persisteixi en la lluita contra aquesta activitat il·legal.
Es proposa donar compte del resultat de la moció al Síndic de Greuges.
Signa la presidenta de l’ACORD, Montserrat Sastre i Gotanegra.- Roses, 28 d’octubre de
2011.”

L’alcalde dóna gràcies a tothom per aquesta acció d’unanimitat en reclamar la lluita contra el
frau fiscal, la competència deslleial i lògicament la bona imatge del nostre municipi.

 Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

15.- COMPAREIXENÇA DE L’AJUNTAMENT DE ROSES EN NOM PROPI EN EL
CORRESPONENT PROCEDIMENT PENAL, I EXERCIR L’ACUSACIÓ PARTICULAR EN
NOM DELS AGENTS DE LA POLICIA LOCAL DE ROSES TIP 1069 I 1067

a) Ratificació i inclusió a l’ordre del dia

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
ratificació i inclusió a l’ordre del dia de la present proposta.

b) Deliberació i votació

Identificació del document

Compareixença de l’Ajuntament de Roses en nom propi en el corresponent procediment
penal, i exercir l’acusació particular en nom dels agents de la Policia Local de Roses TIP
1069 i 1067.

Antecedents

1. Amb data 27 de juliol de 2011 es varen instruir les diligències número 580254/2011 AT a
la Comissaria dels Mossos d’Esquadra de Roses, amb detenció dels senyors Ibra
MBAYE i Cheikse DIENG, per un presumpte delicte d’atemptat a agents de l’autoritat,
entre d’altres, a l’agent de la Policia Local de Roses TIP 1069.



499

2. Amb data 8 de setembre de 2011 es varen instruir les diligències número 700660/2011
AT a la Comissaria dels Mossos d’Esquadra de Roses, amb detenció del senyor Maleye
THIAM, per un presumpte delicte d’atemptat a agents de l’autoritat, entre d’altres, a
l’agent de la Policia Local de Roses TIP 1067.

A proposta de l’alcalde president de l’Ajuntament de Roses, senyor Carles Pàramo i Ponsetí,
el Ple adopta el següent

Acord

1. Comparèixer l’Ajuntament de Roses en nom propi en el corresponent procediment penal,
i exercir l’acusació particular en nom dels agents de la Policia Local de Roses TIP 1069 i
1067.

2. Encarregar la defensa legal en l’esmentat procediment a l’advocat senyor Carles
Monguilod Agustí, i la representació legal a la procuradora dels tribunals senyora Rosa
Maria Bartolomé Foraster.

3. Comunicar aquest acord a l’advocat senyor Carles Monguilod Agustí, a la procuradora
dels tribunals senyora Rosa Maria Bartolomé Foraster i als Serveis Econòmics d’aquest
Ajuntament, per al seu coneixement i efectes.= Exp. 4216/2011*

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Àngel Tarrero.- Diu que això es degut a que portaran l’acusació particular dels agents
que han patit lesions amb la feina que han estat fent durant aquest estiu lògicament amb el
tema de la venda ambulant. Hi ha hagut un total de dos agents de la policia local i si no estic
errat hi ha dotze mossos d’esquadra que han estat agredits de diversa consideració amb
actuacions de la venda ambulant.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

QÜESTIÓ PRÈVIA D’INFORMAR AL PUNT DE PRECS I PREGUNTES

Abans de començar el punt de precs i preguntes i de la qüestió prèvia que s’introdueix
abans de precs i preguntes,  el senyor Carles Ferrer abandona la sessió.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Magda Casamitjana.- Demana iniciar les intervencions del Grup Municipal Socialista.
Prossegueix dient que tots saben que el temps de precs i preguntes està limitat i, per tant,
fan els precs i preguntes que creuen que poden fer en el ple o sinó quan hi ha alguna cosa
ho diuen directament al regidor.
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Avui, la regidora considera que és especial, perquè hi ha dos punts sobre els quals l’alcalde
ha informat i la regidora pensava que tindria l’oportunitat de poder-ho defensar o, si més no,
dir el que ells pensen o creuen sobre dos punts del ple que havien d’haver estat a l’ordre del
dia.

La primera pregunta és si aquests dos punts són precs i preguntes, perquè si és així
esgotaran el seu temps i, per tant, els companys no podran fer els precs i preguntes i l’altra
és denunciar la falta de respecte en posar en un punt per informar dos punts dels quals no
tenen absolutament cap paper, no hi ha hagut ni junta de portaveus ni ningú l’ha trucada,
quan el senyor Manel Escobar sabia perfectament del què estaven parlant. Repeteix que ho
troba una falta de respecte, perquè la que era alcaldessa d’aquell moment no pugui informar
al ple i als espectadors del què són aquests dos temes, dels quals, ella se sent responsable.

Demana que l’alcalde li aclareixi si el temps per fer una intervenció d’aquestes qüestions és
a més a més dels precs i preguntes o la intervenció d’aquests dos punts és a part dels precs
i preguntes.

Alcalde.- Explica als presents que com a l’alcalde anirà informant periòdicament de totes
aquelles coses que van sorgint i que tinguin prou importància. En aquest cas, en referència
a aquesta taula en la que estem asseguts, cal posar-ho a exposició, perquè la gent sàpiga
de quina manera l’Ajuntament fa front a una despesa, per evitar caure a l’enriquiment injust
que correspondria tenir una propietat aquí i no haver-la pagat, però tampoc volen assumir la
responsabilitat de la decisió de fer aquesta taula i a més aquesta decisió quan s’executa
tampoc es fa de la manera que correspon,  com ha dit el senyor interventor en el seu paper
de persona encarregada de fiscalitzar tots els comptes municipals i els procediments. Per
tant, han informat, perquè quedi constància clara de qui va encarregar la taula, de quina
manera es va contractar i per què la paguem.

El segon punt és que ens presenten una iniciativa d’un privat que s’ha de tirar endavant,
però l’aturem i com que va passar per informativa fan saber que l’aturen en el sentit que
l’alcalde, en el seu dret i en la seva obligació, ha demanat diferents informes per aclarir
punts que un cop examinat aquest projecte no veuen clars. Per exemple, diuen que el
promotor d’aquest projecte que s’ha presentat hauria de pagar a l’ACA 198.000 euros per
una connexió o embrancament amb la xarxa d’aigua. L’Ajuntament discrepa i, per tant, han
demanat que se’ls informi, perquè no ha de ser l’ACA qui ha de cobrar, sinó l’Ajuntament
que va portar la xarxa d’aigua potable fins allà. En tot cas, tota la xarxa d’aigua no és de
l’ACA, sinó que és municipal, llevat que volgués connectar a la xarxa grossa que porta cap a
Llançà, però als informes ja diu que això és impossible.

Després, no ens podem substreure que hi ha una sentència judicial del Tribunal Suprem que
diu que la zona industrial ha de desaparèixer. Aleshores, si el Conseller modifica el Pla
director de la Serra de Rodes, en el sentit de dir que aquí baixa la protecció i s’hi poden fer
activitats, i l’única raó que dóna és que està a davant de la zona industrial i ara la zona
industrial desapareix –o teòricament ha de desaparèixer i és un tema que s’ha d’aclarir- el
que demana l’alcalde és quines conseqüències jurídiques pot tenir de cares a unes
expectatives que hem creat.
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Si hem dit que sí a un càmping i després algú, que és una tercera persona recorre i ve dient
que els varen dir que sí, perquè hi havia zona industrial, ara que ja no hi ha la zona industrial
aquesta suposada tercera persona continua dient que això és un connector. Aleshores, totes
aquestes coses no són menors, sinó que són prou importants per veure què passa amb tot
això.

S’adreça a la senyora Casamitjana dient-li que, evidentment, les coses han canviat. Si la
regidora vol fer una exposició en defensa d’aquests procediments, lògicament demana que
no ho expliqui tres vegades, perquè amb una n’hi haurà prou i després els seus companys i
companyes podran fer els precs i preguntes.

Sra. Casamitjana.- La regidora diu que si vol ho explicarà quatre o cinc vegades. Segueix
dient que contestarà el que li sembli, perquè només faltaria que li hagués de dir com ha de
contestar i si vol, diu a l’alcalde, que li tregui la paraula quan vulgui, que ja n’està avesat.

Alcalde.- Aclareix que aquest matí hi havia junta de portaveus i la senyora Casamitjana hi
estava convocada i l’han estat esperant.

Sra. Casamitjana.- La regidora diu que no els han convocat. Diu que no acostuma a dir
mentides, a la qual cosa l’alcalde respon que miraran a veure què ha passat. La senyora
Casamitjana continua dient que era una junta de portaveus important i no els ha arribat la
convocatòria quan el notificador a les dues de la tarda l’ha trucada.

Alcalde.- Demana a la senyora Casamitjana que no es dramatitzin les situacions. Pel que
sigui, si no han convocat a la regidora, per la part que li correspon assumeix la culpa i li
demana disculpes, igual que li demana al senyor Francesc Giner. Diu que no cal dramatitzar
tantes vegades i de fet en aquest mandat ja porten tres juntes de portaveus, mentre que a
l’anterior mandat en quatre anys en van fer dues.

Sra. Casamitjana.- Diu que a les dues de la tarda eren al mig del carrer quan els ha trucat el
notificador, perquè la truca cada vegada. La regidora no el fa venir a casa expressament ni
enlloc expressament i ell li ha preguntat on era. La regidora sempre li diu on és i fins i tot ella
és qui s’hi acosta, per agafar les juntes. Avui, a les dues del migdia els han donat les juntes
de govern, prèvia trucada d’un o de l’altre. Per tant, si no arriben és que no arriben i la
regidora deia que podrien haver parlat d’aquest tema a junta de portaveus i amb el senyor
Manel Escobar, que saben perfectament del què estan parlant i ho podrien haver resolt.

Pel que fa al tema del càmping ho va heretar l’anterior equip de govern, era una proposta
que feia molt de temps que hi havia i és veritat que han trigat quatre anys a donar la
informació i una resolució al propietari d’aquests terrenys. Torna a dir que en aquests quatre
anys, aquest expedient ha anat, ha vingut, ha tornat, ha anat i ha vingut. Han passat per
totes les modificacions de la Serra de Rhodes, del Pla Director de les Comarques Gironines,
de l’Empordà, de tots i per tant, tenen tots i cadascun dels informes que diuen que en aquest
espai es podia fer i es podia tirar endavant.
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Ho van deixar, perquè l’última vegada no van poder acabar amb el que faltava i el que
faltava era un punt molt senzill que es va presentar en aquesta informativa i es va dictaminar
favorablement. L’Equip de Govern va presentar aquest punt a la informativa i a la informativa
es va dictaminar favorablement i per això creuen que no és de rebut treure-ho de l’expedient
sense fer ni un avís, perquè se n’han assabentat una vegada han rebut això. Tampoc li
demana que li pugui passar totes aquestes informacions que ha dit, perquè tampoc és a
l’ordre del dia i ho han pogut escoltar, però no han pogut seguir el que anava dient l’alcalde.

Creuen i n’estan convençuts que l’Ajuntament de Roses ja ha fet el que li tocava i que això
s’ha d’aprovar aquí i passar a la Comissió Territorial d’Urbanisme i si hi ha alguna altra cosa
són ells que n’han d’informar, no nosaltres. Demana que no posem més pals a les rodes
amb un expedient que ha durat quatre anys i del què la senyora Casamitjana se’n sent
responsable de no haver-li donat més lleugeritat, perquè ha estat impossible. Diu que també
els ha quedat el pla especial de la Pelosa, cosa que no entén el per què. No han pogut
desenvolupar el pla especial de la Pelosa i va quedar aquest càmping. Per aquest motiu, és
una qüestió sobre la que insisteix i demana a l’alcalde que si ho creu convenient poden
votar-lo per veure si se’n surten. Assegura a l’alcalde que segur que tindran majoria, perquè
aquest punt passi i s’enviï directament a la Comissió Territorial d’Urbanisme. Recalca que és
la segona vegada que ho diu i no pensa dir-ho una tercera vegada.

Després, és veritat que va haver una altra petició sobre un càmping a la carretera de
Cadaqués que va anar molt de pressa, perquè ja directament la Comissió Territorial
d’Urbanisme va dir que no era possible per l’indret.

Però el càmping del què estan parlant té tots els permissos. Per tant, demana que facin el
favor de trametre-ho allà on pertoca i que sigui qui pertoca que li digui a aquest propietari si
ha de fer-ho o no ha de fer-ho i que sigui qui li pertoca que digui si allò és una cosa o és
l’altra.

Alcalde.- Respon a la senyora Casamitjana que amb la seva experiència d’alcaldessa,
hauria de saber que a la tramitació d’un expedient hi ha causes sobrevingudes que poden
modificar aquell expedient. Aleshores, l’única cosa que ha fet ha estat demanar un informe
per saber quina és la situació que esdevindria en cas que aquesta sentència del “Tribunal
Supremo” fos ferma. Dóna per senat que la senyora Casamitjana amb el conseller Nadal
estan al cas que li van acceptar una resolució en el sentit de donar curs a una petició de
rebaixa –cosa que hauria de saber, perquè sinó no entén que passés això per la Junta de
Govern- en el sentit de canviar la qualificació. Allò era un espai natural d’especial protecció
com a sector connector i com a paisatge. Això ho ha reconegut o ho ha recollit el Tribunal
Supremo i amb aquests arguments es carrega la zona industrial. Pel mateix argument
s’hauria de carregar el que està confrontat, que l’única raó de ser i que atengui el senyor
Nadal aquest canvi d’opinió, de criteri, de qualificació d’aquests terrenys és per l’existència
d’una zona industrial i si la zona industrial no hi és, la raó ja ha desaparegut.

Per tant, l’alcalde diu que, com que ell no és jurista i no sap fins a quin punt arriben els
coneixements de la senyora Casamitjana, li explica a la regidora que l’única cosa que han
fet ha estat de demanar un informe per saber fins a quin punt l’Ajuntament assumeix
responsabilitats, tirant endavant aquest document amb aquesta causa sobrevinguda.
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Pregunta a la senyora Casamitjana com vol que sota la responsabilitat d’aquest equip de
govern actual aprovi acceptar que al promotor, senyor Joan Bataller, que està en aquesta
sala, li diguin que ha de pagar 198.000 euros a l’ACA. A l’alcalde li sembla que aquests
198.000 euros els ha de pagar a l’Ajuntament de Roses. Pregunta a la regidora qui és qui ha
pujat la xarxa d’aigua potable fins allà a dalt. Segueix dient que si a la senyora Casamitjana
li sembla que això és una tonteria i que de pressa, de pressa s’ha de passar, perquè fa
quatre anys. L’alcalde creu que si han passat quatre anys, la culpa no és de l’actual equip de
govern, que només fa quatre mesos que governa. Si amb un mes han aclarit totes aquestes
coses, assegura a la senyora Casamitjana que, i tant, que hi donaran curs, només faltaria,
no són aquí per interrompre cap iniciativa, però no estan aquí per tirar endavant una
iniciativa assumint responsabilitats que no els pertoquen i lògicament per no vetllar pels
interessos del poble de Roses. Considera que només per aclarir si els 198.000 euros se’ls
ha de quedar la Generalitat o si se’ls ha de quedar el poble de Roses. Només per això val la
pena aturar-ho i agafar-s’ho amb més reflexió.

Sra. Casamitjana.- Vol continuar parlant d’aquest tema. Li sembla que està tot decidit i que,
per tant, no és l’Ajuntament qui té la competència per decidir-ho. Per tant, l’únic que demana
és que tramiti com s’havia de tramitar i que sigui la Comissió Territorial d’Urbanisme que els
digui una cosa o l’altra, no l’Ajuntament.

Alcalde.- Demana a la senyora Casamitjana de no seguir repetint els mateixos arguments.
Diu que amb presses no aconseguiran res i que passi a comentar l’altre tema, perquè la
senyora Casamitjana seguirà dient el mateix, ell també dirà el mateix i així podem estar-hi
fins al vespre.

Sra. Casamitjana.- Aclareix que canvia de tema, perquè l’alcalde l’obliga, sinó podrien
continuar treballant i la regidora subratlla que ella mai li havia tret la paraula per continuar
dient el que hi ha.

Alcalde.- Respon a la senyora Casamitjana que moltes vegades i, a més, amb insinuacions i
paraules... Finalment l’alcalde diu : “Deixe’m-ho estar i sisplau Magda no agafis la paraula
fins que no te la donin”.

Sra. Casamitjana.- Demana disculpes.

Alcalde.- Prossegueix dient que és un acte que no és de represàlies, ni de rancúnies, ni res.
Diu que està on està o on li correspon estar, d’acord amb les eleccions i els acords que han
pres tots els grups municipals. Per tant, demana que es mantingui aquest to de cordialitat.
Tot el ple ha funcionat perfectament i que es mantingui aquest aire. La senyora Casamitjana
exposa les seves raons, l’alcalde li rebat, passa a un altre tema i d’aquesta manera van fent,
perquè no poden estar aquí alimentant espectacle.

Sra. Casamitjana.- Respon que per a ella no és cap espectacle i, per tant, ella només vol
donar el seu parer sobre les coses que ell ha donat en un punt d’informació sense
absolutament cap paper que els digui al Grup Municipal Socialista allò que està fent.
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Tot seguit, la regidora passa a comentar la qüestió de la taula. Reconeix que d’aquesta
qüestió ella és la responsable. L’alcaldessa, en aquell moment, era responsable
absolutament de tot i, per tant, no pensa posar els tècnics allà on els hi pertoca. Aquesta
taula s’havia de fer, el senyor Manel Escobar sap perfectament que varen agafar uns diners
per fer una modificació de crèdit i que, per tant, la modificació de crèdit estava feta. Algú
havia d’encarregar aquesta taula, potser havia d’haver estat ella i, per tant, diu que la culpa
és seva. La senyora Casamitjana reconeix que no la va encarregar a temps i el que va
passar és que en un moment determinat corria molta pressa que aquesta taula es fes per
poder inaugurar la legislatura amb condicions.

Varen parlar amb un arquitecte d’aquí Roses, perquè els feia il·lusió que fos d’aquí Roses i
el senyor Dani Abad els va presentar un projecte que primer van dir que Déu n’hi do. Els va
explicar que no només era una taula senzilla, que podien posar quatre cavallets, sinó amb
l’estructuració, els micròfons i tots els aparells de so per poder enganxar. La regidora diu
que els presents mirin tot el que hi ha a la part de darrere de la sala, que és una caixa que
no sap quant deu valdre. Aclareix que no és només la taula, el que val tot això, sinó tota la
instal·lació més les cadires. Per tant, no van gastar 95.000 euros per la taula, com el seu
despatx, que ara és el de l’alcalde. La regidora assumeix la seva responsabilitat, no sap
quines passes van fer els tècnics, però confia que ho van fer a fi de bé, absolutament a fi de
bé. No han fet res més que encarregar a un professional de Roses una taula a la sala de
plens. La regidora no ho sabia, li hauria agradat que d’alguna manera  la informessin de tot
allò que havia fet i que d’alguna manera estava mal fet. No sap si li ha de demanar a
l’alcalde, per poder mirar exactament el què hi ha.

Alcalde.- Prega a la senyora Casamitjana que, quan parla, s’adreci a la Presidència i a la
resta de companys, perquè els tècnics presents a la sala aixequen acta de la sessió, però no
formen part del debat.

Sra. Casamitjana.- Després de la petició de l’alcalde, la senyora Casamitjana diu que
agrairia a l’alcalde que quan hi hagi temes d’aquests en què veritablement ha estat una
responsabilitat de l’alcaldessa que la pugui avisar i li pugui explicar com s’ha produït aquest
fet.

Creu que ja ho ha explicat, no és un subministrament, és una taula feta a mida que a més té
uns serveis, uns equips de megafonia. Si això ho passaven a un contractista pujava un 19%
més car i això vol dir que en quatre o cinc mesos no haurien tingut la taula. Per tant,
assumeix que és responsabilitat seva de no haver-ho fet l’any anterior. Després ha de dir
que pensaven que seria Rosersa qui podia fer d’intermediari, perquè al cap i a la fi és
Rosersa qui ho ha fet tot. Creien, i creien i la senyora Casamitjana estava convençuda, que
ho feien ben fet.

Continua explicant que, quan van arribar, es van trobar amb molts casos com aquest i, si
més no, dos que ara li dirà. En cap moment el Grup Municipal Socialista va portar-ho en el
Ple. No varen dir res durant molts i molts mesos i mai van retreure la feina feta per cap
tècnic tot i que impliqués alguna cosa com aquesta d’avui.



505

S’adreça a l’alcalde demanant-li que li agradaria saber com va ampliar les escales de la
plaça Catalunya. No hi havia projecte, no hi havia encàrrec, ho va fer Rosersa i els va
passar la factura i l’anterior equip de govern enlloc de fer tot això van dir d’acord. Afirma que
la taula són pocs diners, però demana a l’alcalde si li pot explicar qui va fer la plaça de la
Victòria Catalana, sense cap encàrrec i  sense cap projecte. La primera cosa que es van
trobar, quan hi havia el senyor Manel Escobar és que el primer dia els van fer firmar tot i
l’informe desfavorable de l’interventor i que havia fet Rosersa sense cap encàrrec.

Per tant, la senyora Casamitjana reconeix que potser sí que hauria d’haver estat ella qui
encarregués la taula, ella pensava que ho hauria pogut fer un altre tècnic, però se li va
passar. Vol aclarir que no s’han embutxacat res, que la taula val el que val, que estan
orgullosos de tenir-la i que si la vol portar a fiscalia hi anirà, però no té cap problema en dir
que no sabia exactament com havien de funcionar els passos. Aclareix que el seu equip de
govern va signar moltes coses que, si vol, quan tingui un moment li mirarà. Afegeix que tot
allò que varen signar amb informes desfavorables de l’interventor o del secretari.

RESPOSTA DE L’ALCALDIA

Alcalde.- L’alcalde considera que ara li correspon respondre la intervenció de la senyora
Casamitjana.

En primer lloc explica que el tema que ha tret de les escales de davant de l’Ajuntament i de
la plaça de la Victòria Catalana, són coses que fan riure. Quan l’alcalde ha llegit tota
l’exposició, ha quedat molt clar, arran dels informes tècnics de secretaria i sobretot
d’intervenció que l’empresa Rosersa pot fer feines directament per l’Ajuntament que és pel
que està constituïda: fer obres de via pública com places, escales a la plaça Catalunya o
plaça de la Victòria, perquè no ho subcontracta ningú, sinó que ho fan ells directament. Per
tant, no és cap problema.

Dit això, tampoc l’estratègia de venir aquí i dir, perquè a mi m’han trobat això,  jo intentaré
buscar coses d’ells, ho considera infantil. Ha llegit purament un document que és una
resolució, que és una aprovació que han fet a la Junta de Govern, perquè reconèixer que
l’Ajuntament tenia un deute era un pas absolutament necessari i no han volgut assumir la
responsabilitat de per què es va demanar, quina utilitat tenia i com es va demanar. Les tres
coses que aquest Equip de Govern creue prou greus.

La primera, creuen que aquella taula que hi havia aquí, afegint-hi un metro vint per banda
funcionava perfectament. Han estat un pilot d’anys parlant amb aquells micròfons que,
potser sí, eren humils, no eren de disseny ni de noves tecnologies, però servien
perfectament per parlar, enraonar, posar-se d’acord i prendre acords. Les cadires ja estaven
bé les que tenien, eren incòmodes, però estaven bé. Aleshores, és aquí on discrepem,
deixem de banda la qüestió purament administrativa d’un encàrrec mal fet i una tramitació
mal feta, ratllant la il·legalitat i passem al fons de la qüestió. Aquest equip de govern
discrepa totalment de la manera de fer, en crisis com estan, gastar-se 95.000 euros, encara
que sigui en aquell aparell i aquesta pantalla que ja no funciona, en crisis com estan és un
escàndol. L’alcalde diu que no n’hauria parlat, perquè ha llegit i no ha fet cap comentari,
però pensa que la senyora Casamitjana s’ho hauria de fer mirar, perquè gastar-se 95.000
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euros amb la que cau no és presentable. Es tractava de comprar quatre cadires i allargar
aquella taula dos metres, un per banda i n’hi havia prou. Pregunta què valia allò, posa una
xifra  de 1.500 a 3.000 euros, però no 95.000 euros. Creu que sort que hem aturat la resta
del què hi va aquí, com per exemple unes cortines que van i venen. Diu a la regidora que no
és de rebut.

Sra. Casamitjana.- Afirma que ha entès perfectament la qüestió de Rosersa i n’han tingut.
Per tant, a Rosersa sí que fan les coses, però se’ls ha de fer un encàrrec i se’ls ha de fer
una petició, sinó se li fa l’encàrrec i petició ...

Alcalde.- Interromp la intervenció de la senyora Casamitjana per demanar-li que no repeteixi
les coses.

Sra. Casamitjana.- Replica que és perquè l’alcalde li diu que no és veritat.

Alcalde.- Tot seguit li demana que la regidora entri a precs i preguntes.

Sra. Casamitjana.- Es nega a acabar aquest debat i diu que vol acabar aquest punt, perquè
l’alcalde li està dient que no ha entès res des que és alcaldessa i ella li diu que mentre ella
era alcaldessa s'havia de fer una petició, un encàrrec i donar un projecte.

Alcalde.- Pregunta a la regidora per què no ho va fer.

Sra. Casamitjana.- Perquè en aquesta taula va fer exactament el mateix ...

Alcalde.- L’alcalde talla la intervenció de la senyora Casamitjana. Acaba aquest diàleg i
demana que es passi a precs i preguntes. Pregunta als presents si volen fer alguna
intervenció.

16.- PRECS I PREGUNTES

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Fa les següents intervencions:

1.- Diu que en el passat ple del mes d’agost varen demanar al senyor Mas Blanch si es
podien posar uns elements en el cantó de la sala d’assaig del teatre i ha comprovat que
encara no s’ha fet. Li agradaria saber si es pot fer alguna actuació al respecte, perquè ja fa
tres mesos que ho va dir. Ara comencen a haver tot ple d’activitats i estaria bé poder-hi fer
alguna cosa.

2.- En relació amb el col·lector de Santa Margarida van estar parlant amb la gent de
l’associació de Santa Margarida i els van demanar si aquest col·lector famós es farà i quan
es farà.
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3.- Fa molt de temps que hi ha un transformador de telefònica situat a la via pública, ocupant
espai públic. Volen saber si paga alguna mena de lloguer, en cas contrari si es pot treure
d’allà.

4.-  En el tema dels pressupostos estan pensant que ara que s’estan fent els pressupostos,
a veure si tenen en compte el que han anat dient tots durant la campanya electoral en el
tema dels pressupostos participatius. Estaria bé comptar amb les diferents associacions dels
diferents àmbits que hi ha i així complirien una promesa que han fet durant la campanya.

Sra. M. Àngels Arjona.- Fa les següents intervencions.

1.- En el tema del repartiment d’aliments que ja s’ha portat a terme aquesta setmana
passada per part de les associacions locals com Càrites, Creu Roja i Fadir, pregunta si s’ha
solucionat la manera de distribuir, perquè no hi haguessin duplicitats a l’entrega d’aliments.
Són conscients que una mateixa persona o família ha anat a demanar a dues entitats
diferents. Pregunta si això s’ha pogut subsanar d’alguna manera aquest any.

2.- En un ple anterior va demanar fer una valoració dels parcs de salut i del seu
funcionament i també qüestionaven una  de les dues ubicacions d’aquests dos parcs de
salut existents en el poble, concretament es referia el que està situat a la Plaça del Rei.
Demana si han pogut fer algun estudi o alguna cosa al respecte.

3.- Al costat del GEN hi ha dos mòduls que s’utilitzen per a una entitat que ja no existeix avui
dia. Saben que allà hi ha material d’aquesta entitat i demanarien si no seria convenient que
aquest mòdul fos buidat i poder permetre així la seva utilització per a altres usos.

4.- Una pregunta que espera poder demanar correctament, perquè els l’han feta arribar poca
estona abans d’entrar en el ple, és que el proper dia 3 de novembre, a les 11 del matí, a la
platja de la Perola, s’ha de fer entrega del llagut i del rem a l’Ajuntament. Saben que aquest
llagut i aquest rem el va comprar l’Ajuntament i va fer la cessió de l’ús a una entitat de
Roses, que és el Club de Rem. S’han quedat una mica parats que es demani que es retorni
la titularitat. Entenen que en aquell moment la cessió es va fer pública, perquè fins i tot la va
enregistrar TV Roses, per la qual cosa es podria esbrinar, però no entén el per què ara se li
restringeix l’ús i amb quins propòsits. Pregunta si es pretén tornar-los a donar la cessió
posteriorment, d’una manera no verbal, sinó escrita, en cas que no hagi estat així o si és per
donar-la a una altra entitat. La veritat és que s’han quedat una mica parats, perquè creuen
que el club de rem ara mateix és vigent, està fent les seves activitats i, per tant, no entenen
el per què, tot i que saben que l’ús sempre és limitat, tal com ha pogut llegir a la notificació,
és limitat per un temps i la part que l’ha cedit sempre el pot reclamar. Demana, sisplau, que
els aclareixin el per què.

5.- Diu que a la carretera de les Arenes, a l’alçada de l’institut Illa de Rodes, a la porta de
l’entrada principal no hi ha ni un sol trist punt de llum. Sap que es fan activitats extraescolars
i fins i tot els professors, ara que ja es fa de nit aviat, surten d’allà i si no s’ensopeguen amb
qualsevol roc o amb la vorera és per miracle. Ella mateixa ho ha patit quan feien les
reunions de l’AMPA, que es van haver de comprar un lot per quan sortien. És una anècdota,
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però és cert.   Pregaria de mirar si allà es pot posar un punt de llum. No sap si pertany fer-ho
a l’Ajuntament, però en qualsevol cas li agradaria que s’ho miressin.

6.- Vol manifestar la disconformitat, com a grup, en el canvi de l’ordre del dia, amb el punt
que feia referència al càmping.  Els hauria agradat que els haguessin informat d’una altra
manera.

RESPOSTES  AL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Alcalde.- Vol començar per respondre aquesta darrera intervenció, perquè afecta l’Alcaldia.
S’adreça a la senyora Arjona per recordar-li que qui convoca al ple i determina l’ordre del dia
és l’alcalde. Demana disculpes, perquè amb aquesta resposta vol fer una mica de
pedagogia. El fet que un punt vagi en una comissió informativa, en cap cas significa que hi
ha obligació que vagi en el ple. Que aquest fet sigui el normal, no vol dir que sigui el que és
legal o establert. En una propera comissió informativa podríem estudiar cinquanta mil coses
que necessàriament mai s’haurien de portar en el ple, perquè la informativa com diu el seu
nom és informatiu, però sí que és obligació que qualsevol cosa que vagi al ple, prèviament
ha d’haver estat en una sessió informativa, perquè després si que s’estaria substrayent
informació.

Per tant, no sap si algú li ho ha explicat malament. L’alcalde aclareix que no ha canviat
l’ordre del dia del ple i no cal avisar-la si ho canvia, perquè no ha canviat res i és important
que quedi clar. Una de les potestats que té l’alcalde i s’ha demostrat així perquè l’alcaldessa
quan ha estat l’alcaldessa i una altra persona d’aquesta sala, que també ha estat alcalde en
el seu dia saben que qui confecciona l’ordre del dia és l’alcalde. I si vol fer una comissió
informativa de vint-i-cinc punts i després veure que és massa llarg, passar-ho en quatre
plens diferents. Si pregunten qui estableix l’ordre, doncs és l’alcalde, perquè algú ho ha de
fer i no per altra cosa. Aquesta és una confusió que vol aclarir i considera fantàstic que li
hagin fet la pregunta, perquè algú podria entendre que no sé què. Vol deixar clar que no hi
ha res estrany en l'obligació d’una cosa que hagi passat per comissió informativa i no vol
caure en allò de repetir les coses moltes vegades.

Després d’això aniran responent els altres temes que s’han plantejat.

Sr. Josep Ma. Mas Blanch.- Respon les preguntes relacionades amb la seva àrea.

− En relació amb la sala d’assaig del teatre, està en estudi pels serveis tècnics de posar
alguna barana o algun element que impedeixi que algú caigui.

Alcalde.- Afegeix que demà passat ve a Roses  l’arquitecte de la plaça del teatre. Aquest
any 2012 farà deu anys de la inauguració del teatre. Hi ha algunes deficiències que fa deu
anys que duren i n'hi ha d'altres sobrevingudes. Per exemple hi ha dues planxes de zenc a
la façana que dóna a ponent que s’han esquerdat. Per tant, van dir que no ho toqués ningú i
que vinguessin els arquitectes senyors Tarrús i Bosch, que s’ho mirin i que no sigui una
reparació feta d’algú que ho ha reparat, sinó que si el problema és estructural que se’n facin
càrrec, que ens donin la solució i d’altres deficiències que hi ha. Aquesta pot ser una que va
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bé que l’hagi presentada en el ple i el senyor Josep M. Mas Blanch se’n cuidarà de què es
tingui en compte.

L’altre tema és el de les portes de vidre, exteriors, que ja sap bé prou que amb el vent van i
venen i és un drama. També algunes de les butaques que amb deu anys d’utilització s’han
anat fent malbé, no s’han reparat durant tots aquests anys i ara tocaria fer-ho.

Sr. Manel Escobar.- Respon la qüestió del col·lector de Santa Margarida. Com ja va
comentar l’última vegada que van parlar sobre aquest tema, els agradaria que formés part
de les inversions del 2012. Ho estan mirant, és quelcom que tenen com a tema urgent. El
cost és molt elevat, estan parlant de prop de 400.000 euros aproximadament que pot costar
aquesta obra. La subvenció dóna el  PUOSC (Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya) i
alguna cosa més és mínima. Intentaran que entri i formi part. Han parlat amb els veïns i li fa
saber que una de les prioritats d’aquest equip de govern és el col·lector de Santa Margarida.

Alcalde.- Diu que l’altra pregunta és en relació al generador que està col·locat al voltant de
l’edifici de la telefònica de la riera Ginjolers. Recorda que en el ple anterior el senyor Giner ja
ho va demanar. No sap si algú de l’equip de govern n’ha pres nota, però en el proper ple
procuraran donar-li una resposta satisfactòria.

Sr. Manel Escobar.- Quant a la petició d’uns pressupostos participatius, manifesta que ja li
agradaria que els pressupostos fossin participatius, però els primers que hauran de
participar en la creació del pressupost a part de l’equip de govern seran els grups de
l’oposició que si volen fer saber i fer arribar a les entitats que consideren, estan oberts a
qualsevol diàleg i qualsevol iniciativa que sigui benefici per al municipi.

Sr. Marc Danés.- Explica a la senyora Arjona que pel que fa al repartiment d’aliments, van
convocar les entitats que aquest any repartien els aliments, que són tres, les van asseure
per veure de quina manera podien col·laborar entre totes tres per no fer-ho per separat.
Sembla que aquesta col·laboració hi és. Hi ha dues entitats que l'únic aliment que
reparteixen són els que venen derivats dels Serveis Socials del nostre municipi i, per tant,
això està força controlat. Hi ha una entitat que ho feia d’una manera diferent i a partir
d’aquest repartiment, que està fent des de fa una setmana o deu dies, han creat una mica
de coordinació entre totes elles, perquè es reuneixin setmanalment i vagin veient que no hi
hagi aquesta duplicitat. Tot i així, és evident que algun cas de duplicitat trobaran, perquè és
molt difícil que a través de tres punts diferents podem aconseguir que no hi hagi cap mena
de duplicitat. Aquesta setmana han trobat algun cas i s’ha donat de baixa d’alguna
d’aquestes entitats a la gent que ha fet abús d’aquest servei, perquè entenen que ells sí que
saben perfectament que això no es pot fer i, per tant, s’estan prenent les mesures adients.

L’any passat es van donar sis o set casos de la multitud que hi ha a Roses i aquest any han
coordinat les tres entitats que fins ara no hi havia hagut gaire contacte i el que estan fent és
un inici de col·laboració per tal de poder desenvolupar en un futur aquest repartiment
d’aliments d’una manera més coherent.

Sílvia Useros.- S’adreça a la senyora Arjona per respondre-li la pregunta respecte als parcs
de salut. Han comprovat que no hi ha cap tipus d’interès per part de la població, que el
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primer dia que es va inaugurar van venir deu persones, que hi ha un dinamitzador que ve
per fer les activitats amb la gent, però només han vingut dues persones més en dos dies
concrets que ha vingut i per aquest motiu, aquesta activitat l’hauran de valorar.

Alcalde.- Respon la qüestió de la carretera de les Arenes. Diu que fa quatre anys que no hi
ha vorera. No sap quant es va inaugurar l’IES Illa de Rode, si va ser al final de l’anterior
mandat i li sembla que fa cinc o sis anys. Diu que ha estat quatre anys així, amb quatre
mesos no han tingut temps, han tingut molta feina i és d’aquella mena de coses que estan
dintre de la llista d’aquelles coses que s’han de treballar.

− A continuació, explica a la senyora Arjona, que s’ha interessat pels dos magatzems de
fusta que hi ha en el port, que estan reestructurant, el funcionament del port i tot plegat,
les relacions amb el GEN (Grup d’Esports Nàutics) i encara no hi ha res decidit. Ho té en
compte, però ja li ho explicarà

Sr. Manel Escobar.- Fa ús de la paraula que l’alcalde li cedeix per explicar, com a cap de la
comissió, dins del consell d’administració del Port, en relació a promoció del Port i esports.
Tot seguit, informa que una de les comissions que han creat en el Consell d’Administració
de Port de Roses és la comissió esportiva. Un dels temes que volen tirar endavant és el
conveni amb el GEN. La intenció de l’Equip de Govern és que l’entitat competent en matèria
esportiva en el mar sigui el GEN, que tingui la iniciativa de poder englobar tot el que sigui
matèria esportiva marítima. No volen deixar cap entitat fora, però al principi que aquell llagut
retorni a l’Ajuntament serà part de tots els inicis que volen tirar endavant, amb la firma del
conveni amb el GEN. És la intenció de l’Equip de Govern i han de començar per poder
recuperar tot el material que tinguin altres entitats que en principi han estat cedits per
l’Ajuntament. Quan els puguin recuperar, cedir-los al GEN que serà qui tingui la competència
en matèria esportiva mitjançant un conveni que estan treballant, sense deixar cap entitat que
estigui constituïda com a tal i que tingui una activitat i estigui al dia de la seva activitat i dels
seus documents no la volen deixar de costat, però qui serà competent en aquesta matèria
serà el GEN. Ara mateix han considerat que hi havia una mica de descontrol en aquests
temes i han apostat i decidit que ha de ser el GEN. És la nostra intenció que porti el control
en matèria esportiva i marítima, ja sigui de rem, de windsurf, de vela i de tot el que faci
referència amb això.

Alcalde.- Diu que, en tot cas i per acabar, tant el senyor Manel Escobar com ell mateix tenen
les portes del despatx obertes per aquelles persones que tinguin propostes a fer o ganes
d’integrar-se en un projecte. L’alcalde aclareix que GEN vol dir (Grup d’Esports Nàutics) que
va ser la fusió amb aquesta voluntat d’aplegar-nos tots: un antic club de windsurf, un antic
club de mar, que sobretot feia vela de creuers i un antic Club Badia de Roses que feia
submarinisme. Aleshores, si en aquell temps varem ser capaços d’unificar-nos, no volen
tornar a caure en el parany o en el problema que s’ha creat amb la diversificació de diferents
clubs que practiquen el mateix esport. Roses no és prou gran com per tenir dos clubs d’això,
dos casals de jubilats, dos d’allò, dos d’això.

L’alcalde reitera que dialogaran amb qui faci falta i de fet esperaven que rebent aquesta
carta el vinguessin a veure a ell o tenir notícia que havien anat a veure l’Anna Jorquera, com
a responsable de l’àrea d’esports o al senyor Manel Escobar, com a responsable d’aquesta
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comissió de temes esportius dins de la Societat Port de Roses. Tot això va així, es tracta de
governar i d’anar afegint. De vegades costa, però han d’entendre que és un projecte comú
per a tots els rosincs i obert a tothom.

Les persones que vulguin entrar en el GEN, col·laborar i fer-se càrrec d’una secció,
encantats de la vida, perquè això és el que els estan imposant. La senyora Anna Jorquera
n’està parlant llargament, el senyor Manel Escobar igualment i aquest és un tema que tenen
pendent. Fa quatre mesos que governen i tot es va precipitant, de vegades més de pressa
del què voldrien i no es poden controlar les velocitats.

No havent-hi més assumptes a tractar, l’alcalde aixeca la sessió a les 17:47 hores, de la
qual cosa en dono fe.

L’ALCALDE-PRESIDENT EL SECRETARI GENERAL

Carles Pàramo i Ponsetí Fco. Luís Muñoz Cameo


